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انتقاد از صداوسیما برای پرداختن به یک نامزد 
احتمالی و پاسخ به آن

در پی انتقادهایی مبنی بر پرداختن بی رویه به ســران یکی از قوا که از نامزدهای احتمالی انتخابات 
ریاســت جمهوری اســت، مدیرکل روابط عمومی صداوســیما با تاکید بر عدالت رسانه ای در آستانه 

انتخابات، توضیحاتی را در این زمینه مطرح کرد.
حجت الاسلام محمدرضا زائری از جمله منتقدانی است که در روزهای اخیر با زبانی طنز و البته صریح 

به انتقاد از این مساله پرداخته است.
زائری در صفحه شخصی خود در اینستاگرام نوشته است:

»تلویزیون جوری دارد راه را به آقای رییسی نشان می دهد که اگر در برنامه آشپزی یا مستند طبیعت 
ایران هم با ایشــان گفت وگو کنند نباید تعجب کرد. فقط مانده ایشــان در برنامه کودک برای بچه 

ها قصه بگوید! ...«
اما محمدحســین رنجبران ـ مدیرکل روابط عمومی صداوسیما ـ هم برای پاسخ به شبهاتی که درباره 
پرداختن به یک نامزد احتمالی خاص در تلویزیون عنوان شــده، در مطلبی به سهم آنتن دهی سازمان 

صداوسیما به سه قوه مجریه، مقننه و قضاییه اشاره کرده است.
او با تاکید بر اینکه »عدالت رسانه ای در انتخابات اولویت اصلی رسانه ملی است«، نوشته است: »در 
یک ســال اخیر از صد درصد سهم سه قوه روی آنتن رسانه ملی بیش از ۷0 درصد سهم قوه مجریه، 

بیش از ۲0 درصد سهم قوه مقننه و کمتر از 10 درصد سهم قوه قضاییه بوده است.
و در آستانه ی انتخابات هم سیاستگذاری رسانه ملی این بوده که فارغ از حضور هر کدام از سران قوا 
در این عرصه به اخبار آنها را پوشش می دهد. مثل رئیس جمهور مستقر که در سال ۹۶ خودش نامزد 

انتخابات بود و طبق روال برنامه های او پوشش داده می شد.«

حداقل پنج کاندیدای اصولگرا به نفع رئیسی 
انصراف خواهند داد

عضو هیئت اجرایی شورای وحدت اصولگرایان گفت: حداقل 5 نامزد مطرح انتخابات ریاست جمهوری 
هرچند که ممکن است ثبت نام هم کنند و در مناظرات بمانند اما سرانجام برای وحدت همه نیروهای 

انقلاب به نفع اقای رئیسی کنار می دهند و انصراف دهند.
ایســنا نوشــت: محمدجواد محمدی نوری با اشاره به افزایش احتمال حضور ســیدابراهیم رئیسی در 
انتخابات ریاســت جمهوری، گفت: با دعــوت فراوانی که از ناحیه جوانان، دانشــگاهیان، فرهنگیان 
صنعتگران، حقوقدانان و اصناف و بســیاری از احزاب و گروههای سیاســی از آیت الله رئیســی برای 
کاندیداتوری در انتخابات ریاســت جمهوری صورت گرفت به نظر می رســد که وی در این انتخابات 

ثبت نام خواهد کرد.
وی افزود: حضور آقای رئیســی موجب وحدت تمام اضلاع جریان اصولگرایی در کشــور خواهد شد 
و حداقل 5 نامزد مطرح انتخابات ریاســت جمهوری هرچند که ممکن اســت ثبت نام هم کنند و در 
مناظرات بمانند اما ســرانجام برای وحدت همه نیروهای انقلاب به نفع اقای رئیســی کنار می روند و 

انصراف دهند.

واکنش ظریف به شلیک هشدار آمریکایی ها به 
سوی قایق های ایرانی در خلیج فارس

وزیر خارجه کشورمان در توییتی به شلیک 30 تیر هشدار به قایق های تندروی سپاه پاسداران از سوی 
ناوهای آمریکایی واکنش نشان داد.

محمدجواد ظریف، وزیر خارجه کشورمان روز سه شنبه در توییتی با انتشار عکسی که به فاصله ۷5۹۲ 
مایلی مکان حضور ناوهای آمریکایی از ســواحل آمریکا اشــاره داشت، خطاب به گارد ساحلی آمریکا 

نوشت: ›‹شما باید دقیقا در حال »حفاظت« از ساحل چه کسی باشید؟‹‹
روز دوشــنبه جان کربی، سخنگوی پنتاگون اعلام کرد که ناوهای آمریکایی تیرهای هشدار به سوی 
قایق های ایرانی شــلیک کرده اند. پنتاگون می گوید که این قایق ها به 150 یاردی ۶ ناو آمریکایی که 

در حال اسکورت زیر دریایی جورجیا بودند، نزدیک شده بودند.
پنتاگون مدعی شــده اســت که 13 قایق سپاه پاســداران به ناوهای آمریکایی در تنگه هرمز نزدیک 

شده اند و این ناوها 30 تیر برای هشدار شلیک کرده اند.

تصمیم رئیسی برای کاندیداتوری قطعی شد
تســنیم و فارس نوشتند که رئیسی جمع بندی خود برای کاندیداتوری در انتخابات ریاست جمهوری را 
نهایی کرده و به احتمال بسیار زیاد در روزهای آتی، برای ثبت نام به وزارت کشور خواهد رفت. بر این 
اســاس، ثبت نام احتمالا در روز عید فطر انجام می شود و نیکزاد هم رییس ستاد انتخابات او خواهد 
شــد.خبرگزاری های اصولگرای فارس و تسنیم خبر دادند که حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم 
رئیســی جمع بندی خود برای کاندیداتوری در انتخابات ریاســت جمهوری را نهایی کرده و به احتمال 
بســیار زیاد برای ثبت نام به وزارت کشور خواهد رفت.خبرگزاری فارس نوشته که ثبت نام احتمالا در 
روز غید فطر انجام می شــود. تسنیم هم نوشــته یکی از وزرای دولت سابق به زودی به عنوان رئیس 
ســتاد انتخاباتی رئیسی منصوب خواهد شد اما فارس که جزییات بیشتری را منتشر کرده، نام این فرد 
را هم ذکر کرده و نوشته قرار است علی نیکزاد نائب رئیس مجلس، رئیس ستاد انتخاباتی رئیسی شود.
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دور دوم مذاکــرات با 
ایران عجله دارد و چه 
بســا مهمترین دلیل 
سیاســت  تغییر  ایــن 
ســعودیها، تصمیم دولت 
بایدن برای بازگشــت به 
برجام باشد. پیشنهادهایی 
جریان  در  سعودی ها  که 
داده  ارائه  بغداد  مذاکرات 
تحول  از  حاکــی  انــد، 
بزرگی در سیاســت آنهاســت که مهمترین 
بخش آن، توقف قطار عادی سازی با رژیم 
صهیونیستی است. تغییر مواضع عربستان در 
قبال ایران یک تحول و اتفاق خوب اســت، 
ولــی ایران باید منطقی و هوشــیارانه عمل 
کنــد. اگرچه بن ســلمان در حرف منعطف 
شده، ولی در ادبیات و لحن هنوز همان است 
و مانند گذشــته برای ایران شرط می گذارد، 
ولی بــا این حال همین ابــراز علاقه برای 
بهبود روابــط بین ایران و عربســتان یک 
تحول است. اگر بن ســلمان بخواهد برای 
بهبود روابط با ایــران امتیاز بدهد، این یک 
تحول مهــم خواهد بود، ولــی تهران نباید 
عجولانــه در خصوص ایــن اتفاق تصمیم 
گیری کند. چراکه او هرچقدر در لحن نسبت 
به ایران متفاوت شــده، ولی در محتوا هنوز 
همان دیدگاه ها را دارد و شــرط و شــروط 
تعیین می کند، اما در مجموع باید این مسئله 
را یک اتفاق خوب تلقی کرد و اگر این تغییر 
و تحول را در راســتای نشست بغداد تصور 
کنیــم، می توانیم امیدوار باشــیم که روابط 
ایران و عربستان در مسیر بهبود قرار بگیرد. 
آینده روابــط ایران و عربســتان به عوامل 
مختلفی همچون مسائل منطقه ای و جهانی 
و شرایط داخلی دو کشور بستگی دارد. امروز 
عربستان با مشکلات جدی در داخل مواجه 
اســت و آنان خود را در ماجرای یمن چنان 
گرفتــار کردند که خــروج از این بحران به 
آسانی ممکن نیســت. بن سلمان در دوران 
ترامپ هرچه خواســت انجام داد و مدام به 

دنبال ماجراجویی بود، هرچند که در نهایت 
نتوانســت به اهداف خود برسد، ولی حالا با 
آمدن بایدن این شــرایط از او گرفته شــده 
اســت. به نظر می رسد که مجموع اتفاقات 
منطقه ای و جهانی و شرایط داخلی عربستان، 
وضعیت را به ســمت و سویی برده است که 
حالا کوه یخ روابــط بین ریاض و تهران در 
حال ذوب شــدن باشــد. با توجه به مواضع 
ایران طی یک دهه اخیر در قبال عربســتان 

سعودی می شود گفت که تهران هم همواره 
به دنبال آن بوده که با ریاض مذاکره داشته 
باشــد، ولی ســعودی ها به این مســئله تن 
ندادند. این اشتباه محاســباتی آنان بود که 
فکر می کردند یمن را ظرف مدت حداکثر ۶ 
ماه شکســت خواهند داد، ولــی حالا بعد از 
گذشت ۶ سال به نتیجه نرسیدند. آنان فکر 
می کردند که ترامپ با فشار حداکثری علیه 
ایران می تواند تهران را دچار فروپاشــی و در 
نهایت برابر ریاض مجبور به عقب نشــینی 
کند، ولی در نهایت هیچکدام از این اتفاقات 
رخ نداد تا ســعودی ها مجبور شــوند که از 
طریق دیپلماتیک مسائل را حل کنند. ایران 
باید در قبال تحولات عربســتان ســعودی 
کاملا هوشــیار و صبور باشد. ایران در قبال 
عربستان باید مراقب باشد که نه بیش از حد 
عجول به نظر برســد و نه آنقــدر بی میلی 
نشان دهد که این فرصت را از دست بدهد. 
تهران می بایست کاملا منطقی رفتار کند تا 
تمام شــرایط و اتفاقاتی که باعث شده تا بن 

ســلمان به این وضعیت و مواضع برســد را 
بررســی کند. بدون شــک ایــران در کنار 
عربستان می تواند مسائل منطقه را حل کند 
و شــرایط را برای ایجاد توسعه در خاورمیانه 
رقم بزنــد. نباید فرامــوش کنیم که قدرت 
تخریبی عربســتان بالاســت و آنان در هر 
اتفاقــی ســعی می کننــد از اندوخته ارزی 
خودشان برای رسیدن به اهدافشان استفاده 
کنند. اشکال بزرگ ریاض این است که هر 

مسئله ای را ســریعا امنیتی کرده و به سطح 
خشونت می رساند. این در حالی است که هر 
کشــوری ممکن اســت با کشــور دیگری 
اختلاف داشــته باشــد که این اختلافات را 
می توان از مســیر دیپلماتیک حل کرد، ولی 
عربستانی ها مایل هستند تا سریعا مسائل را 
امنیتی جلوه بدهند. ایران و عربســتان باید 
دغدغه های یک دیگر را درک کنند و مطابق 
بــا آن دغدغه ها و نگرانی هــا با هم مذاکره 
کنند. البته این عادت رفتاری عربســتان که 
ســریعا مسائل را امنیتی می کند، شاید مسیر 
حل این دغدغه ها را سخت تر کند. مثلا یکی 
از موضوعاتی که عربستان نسبت به آن ابراز 
نگرانی می کند، این است که ادعا دارد ایران 
در مسائل جهان عرب دخالت می کند. این در 
حالی است که اساسا بحث عرب و عجم در 
شــرایطی که مسائل در منطقه و همسایگی 
ایران و سایر کشــور ها رخ می دهد، معنایی 
نــدارد. واقعیت این اســت که عربســتان 
احســاس و تصور بردار بزرگتر را در منطقه 

دارد کــه اگر این تصور و احســاس برطرف 
نشود، رسیدن به توافق در دسترس نخواهد 
بود. باید ســعی شــود که با مذاکره و طرح 
مســائل و دغدغه ها و ترسیم اهداف و منافع 
مشترک بر اســاس الگوی توسعه منطقه ای 
این اختلافات را بین خودمان با عربســتان 
برطرف کنیم. شاید اگر این توافقات از طریق 
مســائل اقتصادی پیگیری شود و یک پیوند 
اقتصــادی بین ایران و عربســتان و ســایر 

توافق  ایجاد شــود،  کشــور های منطقه ای 
راحت تر حاصل شود و از سطح امنیتی تنزل 

پیدا کند.
متاســفانه ایــران در منطقه پــروژه کلان 
اقتصادی ندارد که همه یا اکثر کشور ها در آن 
دخیل باشند، چراکه ایجاد چنین ظرفیت هایی 
باعث می شــود که حساســیت های امنیتی 
برطرف شــود. ایران بار ها اعــلام کرده که 
در مســئله یمن دخالتی ندارد، هرچند که به 
کمک و حمایت از مــردم یمن اذعان کرده 
ایران مانند ســایر کشور های  اســت، قطعا 
منطقه در قبــال اتفاقات منطقه منافعی دارد 
و ثبــات در یمن و پایان جنگ در این منطقه 
از این حیث مســتثنی نیست. اختلافات بین 
ایران و عربستان برپایه موضوعات سیاسی و 
ژئوپولتیکی در منطقه است. به نظر می رسد 
که راه حل این اختلافات درگیری نیســت و 
عربســتان باید بپذیرد که ایران یک قدرت 
بزرگ منطقه  ای است. اینکه عربستان تصور 
کند، برادر بزرگتر اعراب اســت و کسی حق 

اظهارنظر درباره مســائل منطقه ای را ندارد، 
اینکه  یک خطای بزرگ محاســباتی است. 
ایران در مسئله ســوریه یا عراق با دولت ها 
برای حل مشــکلات همــکاری می کند، به 
هیچ عنوان به معنای دخالت نیســت.  شاید 
یکی از دلایل این برداشــت اشــتباه در آن 
اســت که متاســفانه بین اصحاب رســانه، 
نخبگان و پژوهشــگران ایران و عربســتان 
نشســت و ارتباطی وجود ندارد. واقعیت این 
اســت که ما به جز مســئله حج با عربستان 
ارتباطــی نداریم و نتوانســتیم یک گفتمان 
قالب بین خودمان با عربســتان ایجاد کنیم. 
خوشــبختانه با رفتن ترامپ، جو بین المللی 
به ســمت حل مشکلات از طریق دیپلماسی 
حرکت کرده است. امروز عربستان در عرصه 
داخلی با موضوعاتی مانند قتل خاشــقچی و 
حقوق بشر درگیر اســت و آنان علاقمند به 
آن هســتند که مسائل خودشــان را با ایران 
حل کنند. اینکه آنان همچنان سعی می کنند 
با یک ادبیات خاصی ســخن گفته و شرطی 
بــرای ایران بگذارند، بیشــتر مصرف داخلی 
داشــته و برای حفظ آبروست. در حال حاضر 
ایران و عربســتان  محور اصلــی مذاکرات 
مســئله یمن اســت. به نظر می رسد که در 
ایــن مذاکرات طرفین باید بــه یک راه حل 
سیاســی و دیپلماتیــک برای مســئله یمن 
برسند. عربســتان و یمن طی قرون گذشته 
۶ بار درگیری و تنش داشــتند که در تمامی 
موارد، پایان کار از طریق اقدامات سیاســی 
رقم خورده اســت. اکنون نیز که عربســتان 
با حماقت خودش باعث شــده تا یک قدرت 
موشکی در مجاورتش ایجاد شود، راهی ندارد 
تا دوباره از طریق سیاسی به این جنگ خاتمه 
دهد. البته فرآیند این راهکار احتمالا زمان بر 
خواهد بــود و در این میان ایران می تواند به 
حل هرچه زودتر مســئله کمک کرده تا این 
بحران بــه صورت آبرومندانــه برای ریاض 
خاتمه پیدا کند. چراکه همه به خوبی می دانند 
که عربســتان در یمن دست به جنایت زد و 
بشــریت یک عذرخواهی از جانب ریاض به 

صنعا بدهکار است.

سوژه

متن و حاشیه انتخابات در ساختمان سیاسی خیابان فاطمی
سوت آغاز ماراتون 1400

نیلوفر مولایی
سیاسی ترین ســاختمان خیابان فاطمی دیروز شاهد 
حضور کاندیداهای ریاست جمهوری بود، کاندیداهایی 
که برخی معروف بودند و برخی به دنبال معروف شدن.
انتخابــات ریاســت جمهوری از  زنگ ســیزدهمین 
ســاعات ابتدایی صبح امروز به صدا درآمد و با دستور 
وزیر کشــور، درهای ستاد انتخابات در خیابان فاطمی 
بــه روی کاندیداهایــی که خود را در قامت ریاســت 

جمهوری دیده اند باز شد.
حال و هوای وزارت کشــور گرچه برخلاف انتخابات 
پیشــین چندان شــلوغ نبود و به نظر می رسید تحت 
الشــعاع شیوع کرونا قرار داشت، اما بازهم بودند چهره 
هایی که حضورشان در ستاد انتخابات حاشیه ساز شد. 
از مرد کفن پوشی که عصا و قرآن در دست گرفته بود 
می گفت برای نجات کشــور آمده است تا جوان دهه 
هفتادی که می گفت یک دســتفروش هم می تواند 
رئیس جمهور شــود. از مردی که می گفت نسل بشر 

درحال نابودی است تا ....
سیاســیون و چهره های معروفی که این روزها اســم 
شان در لیست کاندیداهای احتمالی بود یا رسما اعلام 
کاندیداتوری کــرده بودند هم البته امروز راهی وزارت 
کشــور شدند و نام شان را رســما به ثبت رساندند؛ 3 
کاندیدای نظامی، یک کاندیــدای اصلاح طلب، یک 

کاندیدای اصولگرا و ...
قانون ملاک است یا مصوبه شورای نگهبان؟

اما اولین روز ثبت نام کاندیداهای ریاســت جمهوری 

تحت الشــعاع ابلاغیه شــورای نگهبان درباره شرایط 
کاندیداها بود، درحالی که رئیس جمهور شــب گذشته 
به وزارت کشور دستور داده بود که قانون فعلی مبنای 
ثبت نام کاندیداها باشــد، اما شورای نگهبان اصرار بر 

ملاک بودن مصوبه این شورا داشت. 
ســخنگوی شــورای نگهبان امروز در چندین نوبت 
تلویحا به کاندیداها هشــدار داد اگر مدارک شــان در 
هنگام ثبــت نام مطابق آن ابلاغیه شــورای نگهبان 
نباشــد، ثبت نام شان مخدوش بوده و مدارک تحویل 

گرفته نمی شود.
در ســاعات پایانی ثبت نام کاندیداها حتی زمزمه ای 
در ستاد انتخابات شنیده می شد که شورای نگهبان به 
کاندیداهایی که مــدارک لازم را ندارند اجازه ورود به 
ســتاد انتخابات را نمی دهد که از سوی روابط عمومی 

وزارت کشور تکذیب شد.
سیاسیون معروفی که آمدند

3 کاندیدای نظامی انتخابات ریاســت جمهوری اولین 
روز ثبت نام را برای اعلام رســمی کاندیداتوری شان 

انتخاب کردند. 
محمدحســین نامی، وزیر ارتباطات دولت احمدی نژاد 
اولین چهره نظامی بود که در ســتاد انتخابات حضور 
یافت. او که می گفت هماهنــگ با احمدی نژاد وارد 
عرصه نشده است، این را هم گفت که متعلق به جامعه 

ارتش است و فکر می کند که رأی دارد.
متن و حاشــیه انتخابات 1۴00 در ســاختمان سیاسی 

خیابان فاطمی

سردار سعید محمد، هم امروز راهی خیابان فاطمی شد 
تا سریعتر نامش را در لیست کاندیداها به ثبت رسمی 
برساند. او که استعفا و کناره گیری اش از قرارگاه خاتم 
الانبیا پرحاشــیه شده بود، بعد از ثبت نام از وعده های 
انتخاباتی اش رونمایی کرد. هم وعده دور زدن تحریم 
هــا و حل و فصل آن را داد هــم تاکید کرد خودروی 
ملی را عامل غرور ملی خواهــد کرد هم اعتماد را به 

بورس باز می گرداند.
او پاسخ به سوال درباره انصراف به نفع رئیسی را مبهم 
داد و البتــه این را هم گفت که با اذن رهبری نیامده و 
شــان رهبری را بالاتر از این میبیند که به کسی اذن 

کاندیداتوری بدهند.
متن و حاشیه انتخابات 1۴۰۰ در ساختمان 

سیاسی خیابان فاطمی
ســردار حسین دهقان اما با در دســت داشتن کتابچه 
برنامه هایش و البته کتاب قانون اساســی وارد وزارت 
کشور شد و همسرش نیز او را در این روز همراهی می 
کرد. ســردار که جزو اولین کاندیداهایی بود که اعلام 
کاندیداتوری کرده بود بازهم بر روراست بودن با مردم 
تاکید کرد و گفت بنایی برای ائتلاف با دیگر نظامیان 
ندارد. دهقان هم از برجام حرف زد هم از کابینه اش.

اما کاندیداهای معروف امروز به این ســه نفر خلاصه 
نشــد و دو چهره کمتر شــناخته شــده سیاسی از دو 
جریــان اصولگرا و اصــلاح طلب هم رســما اعلام 
کاندیداتوری کردند. زارع فومنی که خود را منتســب 
به جریان اصلاحات می داند و وهاب عزیزی از دیگر 

کاندیداهای امروز بودند و هرکدام وعده هایی را مطرح 
کردند.

محمود زمانی قمی اســتاندار اســتان هایی همچون 
مرکزی، چهــار محال و بختیــاری و ایلام در دولت 
های ســید محمد خاتمی و حســن روحانی هم صبح 
امروز با حضور در ســتاد انتخابات کشور برای نامزدی 
ســیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری ثبت نام 
کــرد. یک چهره دیپلمات هم در لیســت کاندیداهای 

معروف انتخابات ریاست جمهوری بود.
حواشی پررنگ تر از متن

ابلاغیه شــورای نگهبان که با امــا واگرهای زیادی 
روبروست بناســت که تعداد کاندیداها را کاهش دهد 
بــا این وجود وزارت کشــور امروز هم شــاهد حضور 
پرحاشیه برخی کاندیداها بود. در ساعات ابتدایی صبح 
جوانی کروات زده در ســتاد حضور یافت که شعارش 
این بود که سیاست باید در دست عالمان علوم سیاسی 

باشد. 
مردی که با وعده یورویی مدعی شد که آمده تا کشور 
را نجات دهد. یک اســتاد دانشگاه هم آمده بود و البته 
از رســانه ها گلایه داشــت که از او خواسته اند پول 

میلیاردی بدهد تا او را تبلیغ کنند.
کاندیداتوری یک زن و یک چهره روحانی از دیگر 

حواشی ساختمان فاطمی بود. 
بــا وجود مصوبــه شــورای نگهبان مبنی بــر اینکه 
نامزدهای انتخابات زیر سن ۴0 سال نمی توانند ثبت 
نام کنند اما یک پســر متولد سال ۷۷ برای ثبت نام به 

ساختمان وزارت کشور آمد. 
انتخابات بیرون از ساختمان فاطمی

اما خبرهــای انتخاباتی امروز محصور در ســاختمان 
فاطمی نبــود. تحرکات انتخاباتــی دو طیف اصولگرا 
و اصلاح طلب اوج گرفته اســت، از یک ســو رایزنی 
ها برای راضی کردن چهره ها اوج گرفته و از ســوی 
دیگــر تکلیف آمدن و نیامدن برخی دیگر از کاندیداها 

مشخص شده است.
علــی لاریجانی و ابراهیم رئیســی امــروز مهمترین 
خبرهــای انتخاباتــی در جریان اصولگــرا را به خود 
اختصــاص داده بودنــد. از صبح امــروز زمزمه های 
کاندیداتــوری لاریجانــی بــالا گرفته بــود. خبرها 
حکایت از آن داشــت که لاریجانــی در مقابل اصرار 
برای کاندیداتوری درحال عقب نشــینی است. یکی از 
نمایندگان ادوار هم مهر تایید بر این خبرها زده بود با 

این وجود خود او ساعاتی بعد این ادعا را تکذیب کرد.
ابراهیم رئیسی هم همچنان اصولگرایان را بلاتکلیف 
گذاشته است. خبرها می گویند تصمیم او برای آمدن 
قطعی شده است و حتی قالیباف هم دیگر قید کاندیدا 
شدن را زده اســت تا با این انتخابات هم خداحافظی 
کند. بنا به روایت های که امروز در رســانه ها منتشر 
شد ابراهیم رئیسی عید فطر رسما اعلام کاندیداتوری 

می کند.
اما از کاندیداتوری ظریف چه خبر؟ با اینکه روز گذشته 
اعلام شــد که ظریف در جمع نمایندگان قسم خورده 
که کاندیدا نمی شود ولی گویا اصلاح طلبان همچنان 
چشــم انتظار تصمیم او هســتند. امروز خبر رسید که 
جلســه ای ســه نفره با حضــور ســیدمحمد خاتمی 
سیدحســن خمینی و ظریف برگزار شده است اما وزیر 

خارجه مجاب به کاندیداتوری نشده است.

امروز عربستان در عرصه داخلی با موضوعاتی مانند قتل خاشقچی و حقوق بشر درگیر است 
و آنان علاقمند به آن هستند که مسائل خودشان را با ایران حل کنند. اینکه آنان همچنان سعی 
می کنند با یک ادبیات خاصی سخن گفته و شرطی برای ایران بگذارند، بیشتر مصرف داخلی 

داشته و برای حفظ آبروست. در حال حاضر محور اصلی مذاکرات ایران و عربستان مسئله یمن 
است. به نظر می رسد که در این مذاکرات طرفین باید به یک راه حل سیاسی و دیپلماتیک برای 

مسئله یمن برسند
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واریز حدود ۵4۹ میلیارد ریال سود سهام عدالت سهامداران خراسان شمالی
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری سهام عدالت 
خراســان شــمالی گفت: 5۴8 میلیارد و ۶۷۹ 
میلیون ریــال در نوبت اول به حســاب  5۲8 
هزار نفر از مشمولان طرح سهام عدالت استان 

واریز شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایرنا، ابراهیم قربانی اظهار داشــت: نخستین 
مرحله از واریز ســود سهام عدالت در تاریخ ۲8 
اســفند ماه سال ۹۹ انجام شــد و این میزان از 
واریزی به 5۲8 هزار نفر از مشــمولان ســهام 

عدالت این استان پرداخت شد.
وی عنوان کــرد: دارندگان ســهام 500 هزار 
تومانی، رقمــی حدود ۲00 هزار تومان دریافت 
کردند و بــرای دارندگان ســهام یک میلیون 
تومانی دو برابر سود ســهام 500 هزار تومانی 

پرداخت شد که رقم آن ۴00 هزار تومان بود.
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری سهام عدالت 
خراسان شمالی تصریح کرد: در مرحله اول 50 
درصد سود سهامداران پرداخت شد و 50 درصد 

دیگر در مرحله دوم پرداخت می شود.
وی به آخرین وضعیت مرحله دوم ســود سهام 
عدالت اشاره کرد و افزود: طبق گفته سخنگوی 
آزادسازی ســهام عدالت همه تلاش ها بر این 
است که 50 درصد دوم ســود سهام عدالت تا 

چند روز آینده پرداخت شود.
وی تاکید کرد: 3۶ شــرکت جزو شــرکت های 

ســهام عدالت هســتند که از ایــن تعداد ۲۹ 
شرکت ســود خود را محقق کرده اند، همه این 

۲۹ شــرکت باید ســود را واریز کنند تا بتوان 
سود سهامداران سهام عدالت در مرحله دوم را 

پرداخت کنیم.
وی عنوان کرد: به محض تکمیل شدن وجه و 
واریز سود توسط همه شرکت های سرمایه پذیر، 
مرحله دوم سود ســهام عدالت سال 13۹8 که 
مجامع آن در ســال 13۹۹ برگزار شــده است، 

واریز می شود.
بــه گزارش صبح امــروز،  ۷33 هــزار نفر در 
خراسان شمالی ســهامدار این شرکت هستند 
که از این تعداد ۲00 هزار نفر روش مســتقیم 
سرمایه گذاری و 5۲8 هزار نفر معادل حدود ۷3 
درصد نیز با روش غیرمستقیم در مدیریت سهام 

خود سهیم هستند.
3۶0 هزار نفر از 5۲8 هزار نفری ســهامداران 
این شرکت که روش غیرمستقیم سرمایه گذاری 
را در اســتان انتخــاب کرده بودند در ســامانه 
»ســجام« ثبت نام کردند که باید در انتخابات 
الکترونیکی هیات مدیره این اســتان شــرکت 

کنند.
بعد از چند سال، انتظار سهامداران به سر رسید 
و در سه سال اخیر ســود شرکت های سرمایه 
پذیر سهام عدالت دریافت و در مجموع مبلغی 
بــه ارزش 1۲۷ هزار میلیارد ریال به حســاب 
بیش از ۴1 میلیون نفر از مشمولین طرح سهام 

عدالت واریز شد.

تغییر ساختار در مدیریت کل اعتبارات
 بانک مرکزی 

بانک مرکزی در تکمیل چارچوب نوین سیاســت گذاری پولی، ساختار مدیریت کل اعتبارات 
را متناســب با نیازهای ناظر بر این تحولات به مدیریت کل عملیات پولی و اعتباری با ســه 
اداره زیر مجموعه »اعتبارات«، »عملیات بازار باز« و »تأمین مالی زنجیره تولید« تغییر داد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، این بانک در راســتای عملیاتی کردن 
فرایندهای مربوط به سیاست گذاری نوین پولی در اسفند ماه سال 13۹8 با تمرکز بر عملیات 
بازار باز، تســهیلات قاعده مند و وثیقه دار کردن رابطه مالــی بانک ها با بانک مرکزی اداره 

عملیات بازار باز را ایجاد کرد.
همچنین در تکمیل ســاختار جدید و با هدف توسعه زیرساخت های تأمین مالی زنجیره های 
تولید و کمک به رشــد اقتصادی از طریق شــیوه های غیرتورمی اداره »تأمین مالی زنجیره 

تولید« نیز تشکیل شد.
بــر مبنای این تغییرات جدید، بخشــی از فعالیت های اداره اعتبــارات به دو اداره تخصصی 
»عملیات بازار باز« و »تامین مالی زنجیره تولید« تفویض شــد و تمرکز اصلی اداره اعتبارات 
بر اجرای تکالیف قانونی بانــک مرکزی و همچنین مدیریت روابط مالی این بانک با بخش 

دولتی استوار شد.
طبــق اعلام بانک مرکزی، مدیریــت کل اعتبارات این بانک که قبلًا متشــکل از دو اداره 
اعتبارات و اطلاعات بانکی بود با تغییر ساختار متناسب با چارچوب جدید سیاست گذاری نوین 
پولی به مدیریت کل عملیات پولی و اعتباری متشــکل از ســه اداره »اعتبارات«، »عملیات 
بازار باز« و »تأمین مالی زنجیره تولید« تبدیل شد. اداره اطلاعات بانکی نیز به حوزه معاونت 

نظارتی بانک مرکزی منتقل شد.  
گفتنی است؛ رییس کل بانک مرکزی طی احکام جداگانه ای، محمد نادعلی، محمود نادری 
و حمید آذرمند را به ترتیب بــه عنوان مدیرکل عملیات پولی و اعتباری، مدیر اداره عملیات 

بازار باز و مدیر اداره تأمین مالی زنجیره تولید منصوب کرد.

افت قیمت نفت با کاهش تقاضا
قیمت نفت تحت تاثیر ادامه شیوع کرونا در هند و وضعیت نگران کننده این کشور و همچنین 
اختلال در خطوط لوله انتقال نفت در آمریکا، با کاهش تقاضا رو به رو شــده که این موضوع 

قیمت نفت را در معاملات روز گذشته تضعیف کرد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از ایرنا، قیمت نفت در معاملات روز گذشــته 

همچنان تحت تاثیر دو اتفاق در جهان قرار داشت.  
خطوط لوله انتقال نفت و فرآورده های نفتی در آمریکا که چند روزی است مورد حمله سایبری 
قرار گرفته، باعث شــده تا تقاضا از سوی پالایشگران این کشور با کاهش همراه شود.  این 

موضوع قیمت نفت را در بازارهای جهانی تضعیف کرده است.
در کنار آن، وضعیت شــیوع کرونا در هند همچنان وخیم اســت. کرونا از شهرهای بزرگ به 
شهرهای کوچک و روستاها رسیده و این موضوع در کنار نبود زیرساخت های لازم بهداشتی، 

تعطیلی بیشتر را در این کشور به دنبال داشته است.
موضوع آنجا اهمیت بیشــتری پیدا می کند که بر اساس آمار، هند چهارمین کشور جهان از 

نظر واردات نفت است و کاهش تقاضای این کشور، بر قیمت ها اثر جدی دارد.
با توجه به این عوامل، نفت برنت امروز 0.۶ درصد از ارزش خود را از دســت داد و به قیمت 

۶۷ دلار و 88 سنت در هر بشکه رسید.  
نفت شاخص آمریکا نیز با افتی 0.۶ درصدی، ۶۴ دلار و 50 سنت قیمت خورد.  

به گزارش صبح امروز، قیمت نفت که با شیوع کرونا در جهان از ابتدای سال گذشته میلادی 
با کاهش قیمت همراه شده بود، توانسته بخش بزرگی از افت قیمت خود را جبران کند.

با این حال تا زمانی که پایانی برای شــیوع کرونا در جهان ترســیم نشود، نمی توان انتظار 
صعود قیمت ها را در بازارهای جهانی داشت.

قیمت مصالح ساختمانی در سال ۹۹ با رشد 
76 درصدی روبه رو بود

مرکز آمار ایران از افزایش ۷۶.۴ درصدی قیمت نهاده های ساختمانی طی سال ۹۹ درمقایسه 
با سال ۹8 در شهر تهران خبر داد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، شاخص قیمت نهاده های ساختمان های 
مسکونی شــهر تهران در سال 13۹۹ با ۷۶.۴درصد افزایش نسبت به سال قبل )13۹8(، به 

عدد ۷۴۶.۹ رسید.
این شــاخص در سال 13۹8 معادل ۴۲3.۴ بوده که نســبت به سال ۹۷ بالغ بر 35.1 درصد 
افزایش یافته بود. روند شــاخص مذکور در تمامی فصل های ســال مورد بررســی )13۹۹( 
افزایشــی بوده، بطوریکه بیشترین افزایش فصلی این شــاخص، در فصل تابستان با 30.3 
درصد و کمترین افزایش فصلی آن در فصل زمستان با ۶.1 درصد افزایش همراه بوده است.
 ســال 13۹۹ در میــان گروه های اجرایــی گروه های«آهن آلات، میلگــرد، پروفیل درب و 
پنجره«، »ســنگ« و »تاسیسات مکانیکی و انواع عایق حرارتی« به ترتیب با 11۹.۶، ۹۴.۷ 
و ۹۲.8درصد دارای بیشترین تورم سالانه بوده اند. گروه های »خدمات«، »شیشه« و »نقاشی 
ســاختمان« نیز به ترتیب با 35.۲، ۴3.۴ و 53.5 درصد افزایش، کمترین تورم ســالانه را به 

خود اختصاص داده اند.
گروه هــای »آهن آلات، میلگرد، پروفیل درب و پنجره«، »ســیمان، بتن، شــن، ماســه« و 
»ســنگ« به ترتیب با 11۹.۶، 80.3 و ۹۴.۷ درصد تورم بیشترین تأثیر را در تورم کل سال 
13۹۹ نهاده های ســاختمانی شهر تهران داشته اند. شــاخص گروه های »گچ و گچ کاری«، 
»شیشــه« و »شیرآلات بهداشتی« نیز به ترتیب با ۶1.۹، ۴3.۴ و ۶0.1 درصد تورم، کمترین 
تأثیرگذاری را در تورم سالانه نهاده های ساختمانی شهر تهران داشته اند. در این تأثیرگذاری 
علاوه بر تغییرات قیمت، ضریب اهمیت گروه مورد نظر در کل گروه های نهاده های ساختمانی 

نیز مؤثر است.

ابلاغ ۳ مصوبه حمایتی دولت درباره
 بازار سرمایه

معاون اقتصادی رئیس جمهوری مصوبات ســتاد هماهنگی اقتصادی درخصوص بازار سهام 
را برای اجرا ابلاغ کرد.

بــه گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقــل از مهر، محمد نهاوندیــان معاون اقتصادی 
رئیس جمهوری، مصوبات جلســه ســتاد هماهنگی اقتصادی در خصوص بازار سرمایه را به 
وزارت امور اقتصادی و دارایی، وزارت کشــور، بانک مرکزی و سازمان برنامه و بودجه کشور 
ابلاغ کرد.در این ابلاغیه آمده است: بند الف تصمیمات جلسه ۲01 ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت مورخ ۷ اردیبهشــت 1۴00 که به تأیید ریاســت جمهوری رسیده است، به شرح ذیل 

ابلاغ می گردد:
1: بانک مرکزی در اجرای مصوبه شــورای عالی امنیت ملی ظرف مدت 3 هفته نســبت به 
فروش تدریجی ۲00 میلیون دلار از منابع ارزی به حساب صندوق توسعه ملی اقدام و منابع 

حاصل را به صندوق تثبیت سرمایه واریز کند.
۲: به منظور حمایت از تأمین مالی بنگاه های اقتصادی از طریق بازار ســرمایه، بانک مرکزی 
به فوریت نسبت به لغو بخشنامه ها و مصوبات ممنوعیت اعطای تسهیلات برای خرید سهام 

شرکت های سرمایه گذاری، هلدینگ و کارگزاری ها اقدام نماید
3: ســرمایه گذاری در خرید سهام شرکت های پذیرفته شــده در بازار سرمایه جزو مصادیق 
سرمایه گذاری قابل قبول برای اعطای اقامت 5 ساله به اتباع خارجی است. ترتیبات اجرایی 
این موضوع با همکاری وزارت امور اقتصاد و دارایی و وزارت کشــور در شــیوه نامه مربوط 

لحاظ شود.

خبر

گرانی 550 درصدی لوازم خانگی در هفت سال اخیر؛

 لوازم خانگی، قهرمان فتح قله گرانی
لــوازم خانگــی از جمله 
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به  صنایعی اســت که 
صورت مستقیم و غیر 
مســتقیم به تغییرات 
وابســته  ارز  قیمتــی 
است. چرا که عمده مواد 
اولیه این بــازار از طریق 
می شــود  تامین  واردات 
افزایش  هرگونه  بنابراین 
ارز  قیمــت  کاهــش  یا 
نهایی  قیمت  بر  مستقیما 

لوازم خانگی در ایران تاثیر گذار خواهد بود.
بررسی ها نشان می دهد قیمت ۲۶ محصول 
ایرانی و خارجی از لوازم خانگی از ســال ۹3 
تاکنــون به طور میانگین بیش از 550 درصد 
رشد داشته و این افزایش قیمت برای برخی 

محصولات بیش از 850 درصد است.
تاخت وتاز قیمت لوازم خانگی در هفت ســال 
اخیر به حدی بوده که براساس آمار ها قیمت 
یخچال فریزر ایرانی، لباسشویی ایرانی، کولر 
آبی، یخچال فریزر خارجی، سرخ کن خارجی 
بــه ترتیــب؛ 8۶۲، 8۴5، 8۲۲، ۷۷3 و ۷۶۹ 

درصد افزایش داشته اند.
جهیزیه فضایی

به گزارش »صبح امروز« در چنین شرایطی 
اگر بخواهیــد جهیزیه ای بــا محصولات و 
کیفیت ایرانی تهیــه کنید باید بیش از 180 
میلیون تومان هزینه کنید. این درحالی است 
که اگر جهیزیه لاکچری یعنی محصولات با 
کیفیت خارجی باشــد، بیش از ۷00 میلیون 

تومان هزینه نیاز خواهد داشت.
یخچال فریزر در سال1۴۰۰

اگــر ســری بــه بــازار لــوازم خانگی و 
فروشــگاه های آنلاین بزنید عمق فاجعه در 
قیمت هــا را متوجه می شــوید؛ به طوری که 
برای خریــد یک قلم یخچال فریزر معمولی 
ایرانی حداقل باید هشــت میلیون تومان و 
حداکثر 1۷میلیــون و 500 هزار تومان پول 
بپردازید. قیمــت یخچال فریز رهای خارجی 
نیز قابل توجه اســت به طوری کــه در بازار 
کمتر از 18میلیون تومان آن موجود نیســت 
و موارد با کیفیت تر آن نیز ســر از 30میلیون 

تومان درمی آورد.
یخچال فریزر در سال 93

این ها درحالی اســت که بررسی قیمت  ها در 
سال ۹3 نشــان می دهد ارزان ترین یخچال 
فریزر ایرانــی 800 هزار تومان و گران ترین 

آن نیز حــدود یک میلیون و800 هزار تومان 
بوده است. بنابراین با محاسبه میانگین قیمت 
یخچال فریزر ایرانی در ســال ۹3 و مقایسه 
آن بــا میانگین قیمت در شــرایط فعلی به 
رشــد حدود 800 درصدی این کالا تنها طی 
هفت ســال اخیر پی خواهیم برد. این میزان 
رشــد برای یخچال فریزر های خارجی حدود 

۷۷3 درصد بوده است.
یخچال ساید بای ساید 

 قیمت یخچال های ســاید بای ســاید نیز در 
بازار فعلی قابل توجه اســت به طوری که برند 
اسنوا با نرخ هایی بین 30 تا 5۲ میلیون تومان 
عرضه می شود. ســاید بای ساید های ایرانی 
بســیار محدود بوده و میانگیــن قیمتی آن 
براســاس قیمت روز حدود ۲۷ میلیون تومان 
اســت. اما در نوع خارجــی آن نیز قیمت ها 
بســیار عجیب است، به طوری که ارزان ترین 
آن را مدل های یکی از برندها با قیمتی حدود 

30میلیون تومان تشکیل می دهد.
 قیمت ســاید بای ســاید های خارجی نیز از 
ابتدای سال ۹3 تا به حال در حدود ۶۹0 درصد 
رشد کرده اســت. یخچال یکی از لوازم های 
برقی و خانگی واجب برای خانوار های کشور 
اســت که طی سال های اخیر بیشترین تغییر 
قیمت را داشــته اســت. ارزان ترین یخچال 
موجود در بازار با حقــوق چهار ماه کارگران 
برابری می کند و گران ترین آن نیز معادل ۲0 

ماه از حقوق آنهاست.
ماشین لباسشویی 

ماشین لباسشــویی یکی از کالاهای مهمی 
اســت که قیمت آن مدت هاســت افســار 
گســیخته اســت و در حال حاضــر به طور 
میانگین برای خرید یک محصول نســبتا با 
کیفیت و شناخته شده ایرانی، باید حداقل 10 
میلیون تومــان و برای مدل های خارجی نیز 

حداقل ۲0 میلیون تومان پول داشته باشید.
ماشین ظرفشویی 

روند قیمتی ماشین های ظرفشویی نیز بسیار 
عجیب بــوده به طوری که انــواع خارجی و 
داخلی آن از ســال ۹3 تا بــه حال بین ۷30 
تا ۷50 درصد رشــد در قیمت را تجربه کرده 
است. در شرایط فعلی ارزان ترین ماشین های 
ظرفشــویی ایرانی حدود 11 میلیون تومان 
و گران تریــن آن نیز حدود 1۴میلیون تومان 

است.
آبگرمکن میلیونی

قیمــت آبگرمکن در بــازار در روز های اخیر 

یک میلیون و800 هزار تومان بوده است و در 
بعضی موارد تا سه تا چهارمیلیون تومان هم 

می رسد.
اجاق گاز ایرانی و خارجی

در هفت  سال اخیر اجاق گاز ایرانی و خارجی 
بــه ترتیــب 511 و 305 درصــد افزایــش 
داشــته اند که قیمت برخی مدل های ایرانی 
تا حــدود 1۲میلیون تومان نیز رفته اســت. 
محصولات جاروبرقی نیــز اعم از خارجی و 
ایرانی حدود ۴00 درصد تغییر قیمت داشته اند 
که میانگین قیمت مدل های خارجی موجود 
در بازار را به سه میلیون تومان و ایرانی را نیز 
به یک میلیون ۶50 هزار تومان رسانده است.

لوازم تهیه نوشیدنی
 لوازم تهیه نوشــیدنی ماننــد آبمیوه گیری، 
با قیمت های بسیار  چای ســاز و قهوه ســاز 
بالایی روبه رو هســتند به طــوری که قیمت 
برخی چای ساز ها به بیش از دومیلیون تومان 

نیز رسیده است.
عوامل گرانی لوازم خانگی 

آنچه که مســلم است، نبود چشم انداز مثبت 
از دید فروشنده ها و مصرف کنندگان، افزایش 
نرخ ارز، التهاب بازار، تبلیغات روانی در سطح 
جامعه و کاهش ارزش پول ملی موجب شده 
که برخی در بخش توزیع، تعداد زیادی لوازم 
خانگی بخرنــد و نگه دارند تا از این افزایش 

سود ببرند.
درفضای مجازی چه خبر است؟ 

هفته گذشته خبری در فضای مجازی منتشر 
شد که نشان می داد مدیرعامل شرکت پارس 

خزر در اطلاعیه ای به سازمان بورس و اوراق 
بهادار اعلام کرده اســت که پس از موافقت 
تولیدکنندگان  کارفرمایــی  صنفــی  انجمن 
لوازم خانگی کوچک و با هماهنگی سازمان 
حمایت مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان، 
بهای فروش بیشــتر محصولات این شرکت 
به جز ماشــین لباسشــویی به علت افزایش 
قیمت تمام شــده عوامل تولیــد از روز ۲۶ 
فروردین 1۴00 بــه طور میانگین ۲5 درصد 

افزایش یافته است.
ماهیت ستاد تنظیم بازار چیست؟

از ســوی دیگر ســتاد تنظیم بازار که فقط 
بخش نامه صادر می کنــد و گاهی به دلیل 
تناقض ایــن بخش نامه هــا موجب التهاب 
می شــود، اما اگــر بتــوان روی قیمت مواد 
اولیــه نظــارت و این بخش را ســاماندهی 
کرد، می توان به بهبود اوضاع امید داشــت. 
تولیدکننــده نمی تواند بی جهت کالا را گران 
کند فروشنده هم تحت نظارت اتحادیه است 
و تنها بخشــی از آنها احتکار یا گران فروشی 
را  باید فرمول های قیمت گذاری  اما  می کنند 
درست کرد تا انبار احتکار شکل نگیرد و باید 

راه فساد را بست.
بورس، عامل گرانی

رئیس اتحادیه لوازم خانگــی تهران در این 
خصوص می گوید: مواد اولیه ای که دســت 
خود دولت اســت و در بازار بورس به قیمت 
روز جهانــی خریــد و فروش می شــود تنها 
مشــکل و عامــل گرانی اســت و هیچ چیز 

دیگری در آن دخیل نیست.
درخواست افزایش ۲۵ درصدی از سوی 

تولید کنندگان
علی اکبر پازوکی در گفتگو با »صبح امروز« 
بیان می کنــد: اخیرا برخی از شــرکت های 
کوچک، تــا ۲5 درصد درخواســت افزایش 
قیمت داشــته اند. اما برای ما سوال است که 
چرا ســتاد تنظیم بازار بــه این موضوع ورود 
پیدا نمی کند و چرا دولت در امر بورس اقدام 
موثری انجام نمی دهد، زیرا می دانند که ۷0 
درصد مواد اولیه تولیدی در داخل کشور تولید 
می شود و انجمن تولید کنندگان و سازندگان 
نیز بر آن صحه می گذارند چرا این ۷0 درصد 
باید به قیمــت جهانی به تولیدکننده فروخته 

شود.
وی ابــراز می کند: مــا می گوییم حمایت از 
تولید، مانع زدایی و پشتیبانی؛ اما هیچ یک از 
اینها صورت نمی گیرد. تولید کننده نیز وقتی 

مواد اولیه گران به دســتش می رســد مجبور 
است افزایش قیمت را لحاظ کند.

مجوز افزایش قیمت در دستان سازمان 
حمایت

رئیس اتحادیه لوازم خانگی تصریح می کند: 
نحوه محاسبه قیمت لوازم خانگی را انجمن 
تولیدکنندگان و شرکت های تولیدی می دانند 
و فاکتورهــا و مولفه های تولیــد خود را به 
ســازمان حمایت از مصرف کننده برده و در 
آنجا یا به آن ها مجوز گران شــدن می دهند 
یــا نمی دهند و قیمت نهایــی را اینها تعیین 

می کنند.
حذف قیمت گذاری از لوازم خانگی 

وی با بیان اینکه خوشــبختانه یا متاسفانه در 
یک ســال گذشته لوازم خانگی شامل قیمت 
گذاری نمی شــود،‹ تا سطح تولید بالا برود و 
تولید کننده به هر طریقــی بتواند مواد اولیه 
تهیه کند و چرخه تولیــد را بگرداند، عنوان 
می کنــد: دلیل اتخاد این تصمیم آن اســت 
که امروزه تولیدی هــای لوازم خانگی باعث 
شــده اند تــا افزایش بهره وری و اســتخدام 
نیروی کار داشــته باشیم که قدرت پول ملی 
را بالا بــرده و بیــکاری را از بین می برند و 
امیدواریم کــه بتوانیم صادرات نیز داشــته 

باشیم و آن را افزایش دهیم.
پازوکــی در خصوص تاثیر روند نزولی قیمت 
دلار در روز های گذشته بر بازار لوازم خانگی 
لوازم خانگی  توضیح می دهــد: تولید کننــده 
مانند فروشــگاه های معمولی نیست که هر 
روز خرید داشته باشد و زمانی که می خواهد 
بــا دلار کالا بخرد باید ابتدا ثبت ســفارش 

انجام دهد.
کاهش قیمت با افزایش چرخه تولید 

وی ادامه می دهد: برخی سوال می کنند چرا 
زمانی که قیمت دلار بالا می رفت بلافاصله 
قیمت اجناس نیز بالا می رفت اما اکنون که 
روند کاهشی پیدا کرده اینگونه نیست، دلیل 
این امر آن اســت که، فروشنده نمی توانست 
مابه التفــاوت آن را جایگزین کند اکنون هم 
وقتــی با دلار ۲3 تا 30 هــزار تومانی خرید 
کرده انــد و به تازگی آن اقلام به دستشــان 
رســیده چگونه می توانند بلافاصله قیمت را 
کم کنند؟ اما اگر روند نزولی دلار ادامه داشته 
باشد و ثبات پیدا کند قیمت بازهم تنزل پیدا 
نمی کند بلکــه تولید بالاتر می رود و در روند 
تولید اســت که قیمت مناســب تر  افزایش 

می شود.

مواد اولیه ای که  

دست خود دولت است 

و در بازار بورس به 

قیمت روز جهانی خرید 

و فروش می شود تنها 

مشکل و عامل گرانی 

است و هیچ چیز دیگری 

در آن دخیل نیست
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هشدار پلیس فتا نسبت به کلاهبرداری در 
پوشش دریافت فطریه

معاون اجتماعی پلیس فتا ناجا گفت: همزمان با نزدیک شدن به روزهای عید سعید فطر و اعمال 
مذهبی این ایام، مجرمان سایبری با طراحی سایت های جعلی و تبلیغات فریبنده در فضای مجازی 
و عمدتا شبکه های اجتماعی و پیام رسان های غیر بومی مترصد کلاهبرداری از هموطنان با عنوان 

دریافت فطریه و سایر نذرها می شوند.
پایگاه خبری پلیس نوشت: رامین پاشایی با بیان اینکه »شیوه و شگرد مجرمان به این شکل است 
که عمدتا با سوءاستفاده از نام اشخاص و چهره های شناخته شده هنری یا ورزشی و یا جعل عنوان 
ســازمان ها و نهادهای اجرایی ذی صلاح و با اســتفاده از ترفندهای مختلف و استفاده از تصاویر 
نیازمندان و ســایر اقدامات فریبنده با اعلام شماره حساب های شخصی از متقاضیان کلاهبرداری 
می کنند« اظهار کرد: در شیوه دیگر مجرمان با طراحی سایت های جعلی با همین عنوان و هدایت 
متقاضیان به درگاه های جعلی بانکی با دســت آوردن اطلاعــات کارت بانکی فریب خوردگان با 

برداشت غیر مجاز از حساب های مالی آنان کلاهبرداری می کنند.
به گفته وی، بر اســاس رصدهای پیش دستانه صورت گرفته در فضای مجازی یک باند سه نفره 
کــه مترصد کلاهبرداری از هموطنان با این شــگرد بود، طــی هماهنگی با مرجع قضائی ضمن 
دســتگیری، برای سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضائی شدند و فعالیت چندین سایت با اقدام 

مشابه نیز متوقف شد.
گفتنی اســت افراد در صورت مشاهده موارد مشکوک مراتب از طریق شماره 0۹3۶80 و یا سایت 

رسمی پلیس فتا به نشانی WWW.CYBERPOLICE.IR  اطلاع دهند.

تردد یوزها در محور سنخواست - جاجرم 
خراسان شمالی امن شد

مدیر حفاظت محیط زیست جاجرم گفت: تردد یوزها با نصب تابلوهای هشدار در محور سنخواست 
- جاجرم این شهرستان خراسان شمالی که از مصوبات شورای ترافیک استان بوده، افزایش یافته 

است.
ایرنا نوشــت: احمد صفرزاده با بیان اینکــه »وقوع تصادف، یکی از چالش ها و دغدغه های محیط 
زیســت برای حفظ یوزها است از این رو  تابلوهای هشداردهنده برای آگاه سازی رانندگان عبوری 
باید افزایش یابد« اظهار کرد: آبان ماه سال ۹۷، برخورد یک دستگاه خودرو با یک قلاده یوزپلنگ 

نر موسوم به یارقلی، منجر به مرگ این جانور کمیاب و با ارزش شد. 
به گفته وی، این حادثه در کیلومتر ۲0 جاده سنخواست - جاجرم روی داد. میاندشت جاجرم، قلمرو 
یارقی بود و اکنون با تلف شدن این یوزپلنگ، احتمال می رود یوز نر دیگر در این منطقه حاضر شود. 
صفرزاده درباره مشاهده یوزپلنگ در میاندشت جاجرم گفت: این گونه وحشی ارزشمند در این منطقه 
توسط اهالی دیده شده است. اواخر سال قبل مشاهدات مردمی یوزپلنگ در این منطقه گزارش شده، 

اما دوربین ها طی سال گذشته تصویری از این حیوان ثبت نکردند. 
مدیر حفاظت محیط زیست جاجرم تشریح کرد: میاندشت جاجرم زیستگاه مولد یوز در کشور است 
و به نوعی زایشگاه این گونه محسوب می شود بطوریکه هم اکنون شمار آهوان به عنوان طعمه این 

حیوان وحشی، مناسب است.
وی با بیان اینکه »میاندشت جاجرم، منطقه امن برای زیست و زادآوری یوزپلنگ ها است« تصریح 
کرد: یوزهای این منطقه، پس از زادآوری، برای افزایش قلمرو، همراه با توله ها به خارتوران استان 
ســمنان می روند که در این مسیر با تهدید تصادف روبه رو هستند. با وجود اینکه برای حفاظت از 
این منطقه با کمبود محیط بان روبه رو هستیم، توانسته ایم محیط را برای شکارچیان ناامن کنیم به 

طوری که قریب به اتفاق شکارهای غیرمجاز این شهرستان خارج از منطقه میاندشت بوده است. 
به گفته صفرزاده، یکی از مخاطرات و تهدیدها برای یوزپلنگ های جاجرم در کریدور میاندشت تا 
خارتوران استان سمنان، تصادف با خودروهای عبوری از جاده ها است که در این زمینه باید با تقویت 

تابلوهای هشدار امنیت این گونه ارتقا یابد.

تیراندازی هوایی در خیابان »حر« مشهد و 
دستگیری 7 متهم پرونده قاچاق مواد مخدر 

 رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان از کشف ۹ کیلو مواد مخدر و دستگیری ۷ متهم با تیراندازی 
هوایی خبر داد. 

پایگاه خبری پلیس نوشت: مهدی سلمانیان در این رابطه اظهار کرد: اهالی محدوده خیابان حر در 
حاشیه شهر مشهد صدای تیراندازی هوایی شنیدند که مربوط به عملیات تعقیب وگریز چند متهم  

قاچاق مواد مخدر بود.
وی در تشریح این خبر افزود: تیم های مرکز عملیات ویژه پلیس مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوی 
در اقدامی اطلاعاتی به سرنخ هایی رسیدند که ردپای چند متهم پرونده قاچاق مواد مخدر را به یک 

خانه مسکونی می رساند.
به گفته سلمانیان، ماموران انتظامی پس از هماهنگی با مقام قضایی برای پاکسازی محل مورد نظر 
وارد عمل شدند، اما چند متهم در رویارویی با پلیس به وسیله یک خودروی پراید قصد فرار داشتند 

که باتیراندازی هوایی خودروی سواری پراید متوقف شد.
رییس پلیس مبارزه با مواد مخدر خراسان رضوی گفت: در این عملیات هفت متهم دستگیر و پنج 

کیلو و 500 گرم تریاک و سه کیلو و ۶50 گرم هروئین کشف شد. 

رایزنی برای دریافت سهمیه واکسن معلولان به 
کجا رسید؟

جانشین معاون توانبخشي بهزیستي خراســان رضوي از پیگیري دریافت واکسن براي 105 هزار 
معلول که همراه خانواده هایشان زندگی می کنند و تحت نظر بهزیستي هستند خبر داد.

به گزارش »صبح امروز« محمد عارف آرام با بیان اینکه »واکسیناسیون مراکز اقامتي تحت نظارت 
بهزیستي در حال انجام است و در نظر داریم همزمان معلولیني را که در منازل خود زندگي مي کنند 
نیز تحت پوشش واکسیناسیون بگیریم« اظهار کرد: در همین راستا با دانشگاه علوم پزشکي مشهد 

و ستاد استاني مقابله با کرونا مکاتباتي داشته ایم که امیدواریم در روزهاي آینده به نتایجي برسیم.
به گفته وي، تعداد زیادي از معلولانی که تحت پوشش که با خانواده هایشان زندگي مي کنند، داراي 
بیماري هاي زمینه اي هســتند و یا در سنین سالمندي بسر مي برند. این افراد مستعد ابتلا به کرونا 

هستند و به همین جهت، باید سریع تر واکسن بزنند.
آرام توضیح داد: در مجموع 1۲8 هزار و ۷۶۲ نفر معلول جسمي، ذهني، گفتاري، شنوایي، بینایي و 
چند معلولیتي در سطح استان تحت پوشش بهزیستي هستند که از این تعداد حدود 10 هزار نفر در 
مراکز اقامتي شبانه روزي تحت نظر و مراقبت مي باشند و بقیه ي این مددجویان در خانواده هایشان 

تحت مراقبت هستند.
وي در خصوص واکســن مورد نیاز براي پوشــش تمام مددجویان واجد شرایط بهزیستي خراسان 
رضوي گفت: برآورد ما حدود 105 هزار دوز واکسن است که در حال حاضر 8 هزار دوز اختصاص 
یافته که در حال تزریق به مددجویان مراکز اقامتي که در اولویت دریافت واکسن هستند، مي باشیم. 
هر اندازه در واکسیناســیون جامعه  هدف بهزیستي و افراد مرتبط با آنان تسریع کنیم، میزان شیوع 
بیماري کرونا در مددجویان را کاهش داده و کنترل آن در جمعیت هدف، زودتر به نتیجه مي رسد.

آرام با بیان اینکه »خوشبختانه مرگ و میر در مراکز اقامتي در دوران کرونا، بسیار ناچیز و نزدیک به 
صفر بوده« اظهار کرد: در دوران کرونا، بازدید از مراکز اقامتي، بکلي لغو شده و پذیرفتن خانواده ها 
نیز با شــرایطي امکان پذیر بوده و پروتکل هاي بهداشــتي نیز در این بازدیدها به صورت دقیق مد 

نظر بوده است.
وي همچنین رصد مســتمر مراکز اقامتي و تشکیل ماهانه کمیته  پیشگیري از بیماري هاي واگیر 
را در افزایش ضریب ســلامت مراکز اقامتي موثر دانسته و گفت: دستورات و شیوه نامه هاي کمیته 
پیشــگیري از بیماري هاي واگیر که در ستاد بهزیستي استان تشکیل مي شود به صورت مرتب به 
مراکز ابلاغ و بازرسان و ناظران، بر اجراي دقیق این دستور العمل ها نظارت مي کنند که خوشبختانه 

نتیجه ي بسیار خوبي داشته ایم و کمترین تلفات مشاهده شده است.

خبر

معاون درمان وزارت بهداشت:

فوت ناشی از تزریق واکسن نداشته ایم

صنعتی که با ورود کرونا در ایران رونق گرفت! 

تجرد بیش از ۹ میلیون جوانی که در سن ازدواج هستند 

قاســم جان بابایی گفــت: عوارض خاصی بعــد از تزریق 
واکسن کرونا مشاهده نشده است و تا کنون فوت ناشی از 

تزریق این واکسن نداشته ایم.
باشگاه خبرنگاران جوان نوشت: قاسم جان بابایی در حاشیه 
اجلاس روســای دانشگاه های علوم پزشکی با بیان اینکه 
»ســامانه ای در وزارت بهداشــت داریم که به طور مرتب 
عوارض واکسیناســیون در تمام افــراد دریافت کنندگان 

واکســن در آن ثبت می شــود« اظهار کرد: عوارضی که 
تاکنون داشته ایم عوارض متعارف واکسیناسیون مانند درد 
محل تزریق، درد اســتخوانی و تب خفیف بوده است که 
اغلب پس از تزریق واکسن های ویروسی اتفاق می افتد.

جــان بابایی درباره برخــی اخبار مبنی بــر فوت پس از 
تزریق واکســن گفت: در دانشــگاه های علوم پزشکی و 
وزارت بهداشــت کمیته علمی داریــم و تمام پرونده این 

افراد بررســی و پس از تحلیل گزارش می شود. باید توجه 
داشــت که واکسیناســیون در افراد بالای 80 سال شروع 
شده است. بســیاری از عزیزانی که فوت می کنند ممکن 
است بیماری زمینه ای داشته باشند. ما در سال ۴00 هزار 
فوتی غیرکرونا داشــتیم؛ به طور متعارف مهمترین علت 
مرگ ومیر سن بالاســت و ممکن است این افراد به دلیل 
نارسایی کلیوی، دیابت و فشارخون پیشرفته، بیمار قلبی و 

عروقی فوت شوند.
وی افزود: پس از بررســی پرونده ها، متوجه شدیم بیشتر 

آمار فوت ناشی از بیماری های زمینه ای بوده است.
عوارض خاصی بعد از تزریق واکسن کرونا مشاهده نشده 
اســت و خوشــبختانه تاکنون فوت ناشــی از تزریق این 
واکسن نداشته ایم، بنابراین مردم نسبت به عوارض واکسن 

نگران نباشند.

رئیس سازمان غذاودارو گفت: ما در 100 سال 
اخیر توفیــق چندانی در حوزه تولید واکســن 
نداشــتیم، اما به واسطه شــیوع کرونا صنعت 
واکسن سازی کشور رونق پیدا کرد و تا فروردین 
ســال آینده با همکاری پنج شــرکت دارویی 
می توانیم 1۹۷ میلیون دوز واکسن تولید  کنیم.

ایســنا نوشت: محمدرضا شانه ســاز در مراسم 
رونمایی از اولین تولید انبوه واکســن کرونای 
برکت با اشاره با اینکه ما در سخت   ترین شرایط 
تحریم وارد فاز شــیوع بیماری کرونا شــدیم، 
اظهارکرد: ما از سال ۹۷ تاکنون در زمینه تولید 
دارو و تجهیزات پزشــکی بســیار موفق عمل 

کردیم و تولید دارویی ما نســبت با سال ۹۲، با 
رشد ۹۲ درصدی همراه بوده است و همچنین 
در این سال ها واردات دارویی ۲1 درصد کاهش 

داشته است.
به گفتــه وی، در حوزه ارزبــری دارو هم، 10 
درصــد افزایش ارزبری بــرای تولید مواد اولیه 

و ۲۹ درصد ارزبــری را در زمینه واردات دارو، 
تجهیزات پزشکی و مکمل، داروهای طبیعی و 

شیرخشک کاهش دادیم.
 

شانه ســاز با بیان اینکه »امــروز در حوزه تولید 
واکسن بسیار موفق عمل کرده ایم، ما در 100 

سال اخیر توفیق چندانی در حوزه تولید واکسن 
نداشــتیم، اما به واسطه شــیوع کرونا صنعت 
واکسن سازی کشور را رونق دهیم« خاطرنشان 
کرد: تا فروردین ســال آینــده با همکاری پنج 
شــرکت دارویی می توانیــم 1۹۷ میلیون دوز 

واکسن تولید  کنیم.

یک جمعیت شناس گفت: ۹ میلیون و 800 هزار 
نفر جوان در سن ازدواج و مجرد در ایران وجود 
دارد و ۲۲0 هزار نفر از جمعیت کشور هم تا 50 
سالگی ازدواج نکردند و مجرد قطعی محسوب 
می شــوند.ایرنا نوشــت: علی اکبر معصوم در 
نشست خبری روز ملی جمعیت که در دبیرخانه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی برگزار شد، اظهار 
کــرد: طبق آمارهای ســال ۹۹ در حال حاضر 
جمعیت کشــور بیش از 8۴ میلیون نفر است و 
در کل ۲۶ میلیون خانواده با تعداد افراد 3.1 نفر 
در کشــور زندگی می کنند. در حال حاضر ۴5 

درصد ولادت های کشــور از مادران بالای 30 
ســال اســت. به علاوه ۹ میلیون و 800 هزار 
جوان در ســن ازدواج و مجرد در کشور داریم 
و ۲۲0 هزار نفر از جمعیت کشور تا 50 سالگی 
ازدواج نکرده و مجرد قطعی محسوب می شوند.

به گفته وی، ایــن تأخیر در ازدواج و بالا رفتن 
سن فرزندآوری منجر به محدود شدن باروری 

و کاهش جمعیت شده است.
معصوم در ادامه به آمار زنان در ســن باروری 
اشاره کرد و گفت: تا سال 1۴08 رشد آمار زنان 
در این ســن متوقف می شود و سپس با کاهش 

آمار زنان بارور مواجه می شویم.
این کارشناس جمعیت درباره آمار جوانان کشور 
خاطرنشان کرد: جمعیت جوانان 15 تا ۲۹ سال 
کشور در سال ۹0 برابر ۲3 میلیون و ۷00 هزار 
نفر، ســال ۹5 برابر با ۲0 میلیــون و 51 هزار 
نفر و ســال ۹۹ برابر با 1۷ میلیون و 81۷ نفر 
بود که این امر حاکی از کاهش شــدید جمعیت 
جوان کشــور اســت. گفتنی است در سال ۹۷، 
یک میلیون و 3۶۷ هزار موالید داشتیم که این 
رقم در ســال ۹8 با کاهش روبرو شد و به رقم 

یک میلیون و 1۹۷ هزار نفر رسید.

نگرانی از انحراف هیرمند به نفع افغانستان
معاون محیط زیست دریایی سازمان حفاظت 
محیط زیست گفت: معاونت حقوقی ریاست 
جمهوری پیگیر موضوع واگذاری تالاب ها به 
وزارت نیرو هســت و از سویی دیگر موضوع 
منحرف کردن مســیر رودخانه ها در کشــور 
افغانستان و نگرانی از وضعیت تالاب هامون 
توســط وزارت نیــرو و وزارت امــور خارجه 

درحال پیگیری است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از 
مهر، احمدرضــا لاهیجان زاده درباره موضوع 
واگذاری تالاب ها به وزارت نیرو اظهار کرد: 
تا جایی که ما اطلاع داریم موضوع واگذاری 
تالاب ها به وزارت نیرو منتفی شده است. به  
هر حــال تا زمانی که به صورت رســمی این 
موضوع به ما و سایر دســتگاه های ذی ربط 
ابلاغ نشود، نمی توانیم اظهارنظر نهایی کنیم.
معاون محیط زیست دریایی سازمان حفاظت 
محیط زیست در مورد تالاب انزلی که پیش 
از این به وزارت نیرو واگذار شده بود، تصریح 
کرد: سند تالاب انزلی به آب منطقه ای واگذار 
شده بود که به لحاظ قانونی این امکان وجود 
ندارد و باید وزاتخانه قائم مقام دولت باشد. از 
این رو اداره ثبت نیز اعلام کرد که در انتقال 
سند انزلی به آب منطقه ای اشتباهی صورت 

گرفته است و این سند قانونی نیست.
از  دیگــری  بخــش  در  لاهیجــان زاده 
صحبت های خود در پاســخ به این پرســش 
که آیا حداقل حق آبه تالاب ها که 11 میلیارد 
مترمکعب است از سوی وزارت نیرو به محیط 
زیست پرداخت شده اســت یا خیر؟ توضیح 
داد: به طورکلی ایــن 11 میلیارد متر مکعب 
عدد تجمعی برای میزان حق آبه اســت. در 
ســال آبی جاری حوضه هــای آبریز میزان 

متفاوتــی از حق آبه را دریافت کرده اند. برای 
مثال تــالاب شــادگان و هورالعظیم موفق 
به دریافت حق آبه خود شــده اند، ولی برخی 
دیگر از تالاب ها حداقل حق آبه را نیز دریافت 

نکرده اند.
وی دربــاره چگونگی پرداخت حق آبه محیط 
زیست در دوران خشکســالی توضیح داد: تا 
قبل از سال 13۹۶ که قانون حفاظت و احیای 
تالاب ها به  تصویب رســید، حق آبه تالاب ها 
جایگاه قانونی نداشت و این موضوع به صورت 
چانه زنــی با وزارت نیرو و ســایر موضوعات 
حقوقی مطرح می شد. یکی از اتفاقات بزرگ 
در حوزه محیط زیســت به رسمیت شناختن 
حق آبه تالاب ها طی چند ســال اخیر است. 
بر این اساس سازمان حفاظت محیط زیست 
بایــد حق آبه تالاب ها را مشــخص و وزارت 

نیرو آن را تامین کند.
حق آبه محیط زیست تحت تاثیر کم 

بارشی در کشور قرار گرفته است
معاون محیط زیست دریایی سازمان حفاظت 
محیط تصریح کرد: ســازمان حفاظت محیط 
زیســت حق آبه تالاب های بزرگ و مهم را 
تعییــن و به وزارت نیرو ابلاغ کرده اســت. 
به طور کلــی 11 میلیارد مترمکعب به عنوان 
حداقل حق آبه محیط زیست تعیین شده است 
که تقریبا طی سال گذشته این میزان تامین 
شد، اما امســال حق آبه محیط زیست تحت 
تاثیر کاهش بارش ها در کشــور قرار گرفته 

است.
لاهیجان زاده با اشــاره به اینکــه منبع آب 
تعداد زیادی از تالاب های کشــور به ویژه در 
مناطق کویری بارش ها است، گفت: متاسفانه 
کم بارشی  سبب می شود که این تالاب ها را از 

دست دهیم. از سویی دیگر برخی از تالاب ها 
مانند بختگان در پایاب رودخانه ها قرار دارند. 
برای آنکه آب به این گونه تالاب ها برسد باید 
مسیری طولانی حدود ۲00 تا 300 کیلومتر 
را طی کند. متاسفانه در این مسیر کشاورزان 
آب را برداشــت می کنند و در نهایت حق آبه 

تالاب به طور کامل به آن نمی رسد.
وی افــزود: برای جلوگیــری از این اتفاق با 
وزارت نیــرو توافق کرده ایــم که به محض 
اتمام بارش، آب به ســمت تالاب رها شــود 
تا این آب توسط کشــاورزان برداشت نشود 
علاوه بر این ها در کارگروه ســازگاری با کم 
آبی حق آبه ۲8 اســتان تالابی را مشــخص 

کردیم و منتظر تصویب دولت هستیم.
آخرین وضعیت احیای تالاب گاوخونی و 

زاینده رود
معــاون محیــط زیســت دریایی ســازمان 
حفاظت محیط زیســت در بخش دیگری از 
صحبت های خود دربــاره طرح جامع احیای 
زاینــده رود و تالاب گاوخونــی توضیح داد: 
طرح جامع مدیریت تــالاب گاوخونی تهیه 
شده و به تصویب شورای برنامه ریزی استان 
اصفهان رسیده است. بر این اساس طرح احیا 
و نجات این دو حوضه آبی به دستور ریاست 
جمهوری از ســال گذشته در دستور کار قرار 

گرفته است.
 بــه گفته وی محوریت اجــرای طرح جامع 
زاینده رود و تــالاب گاوخونی برعهده وزارت 
نیرو است، اما سازمان حفاظت محیط زیست 

نیز در این امر مشارکت دارد.
تاثیر آبگیری سد کمال خان بر حق آبه 

هامون
لاهیجان زاده درباره تاثیر آبگیری سد کمال 

خان بر حق آبه دریاچه هامون گفت: ســاخت 
این بند در سال 1351 آغاز شد، ولی به علت 
همزمانی با جنگ داخلی افغانســتان متوقف 
شد و در نهایت در زمســتان سال گذشته با 
حجم 55 میلیون متر مکعب آب آغاز به کار 

کرد.
وی تصریح کرد: مقامات افغانستانی »کمال 
خان« را یک »بند« می دانند نه یک »ســد« 
چراکه 55 میلیون متر مکعب نسبت به آورده 
رود هیرمنــد عــدد ناچیزی اســت بنابراین 

ساخت این بند نگران کننده نیست.
لاهیجان زاده با بیان اینکه »از ســویی دیگر 
تصمیــم دولت افغانســتان بــرای منحرف 
کردن مســیر رود به سمت اراضی این کشور 
نگران کننده است و حفر کانال نیز آغاز شده 
است« گفت: پیگیری این موضوع به صورت 
کنسرسیوم به وزارت امورخارجه و وزارت نیرو 
محول شده است و اسفند ماه سال گذشته در 
کابل جلسه برگزار و توافقاتی انجام شد. قرار 
است جلسه دیگری در آینده نزدیک در ایران 

برگزار شود. 
کاهش بارش ها در کشور طی سال آبی 

جاری
معــاون محیــط زیســت دریایی ســازمان 
حفاظت محیط زیســت در بخش دیگری از 
صحبت های خود با اشاره به وضعیت بارش ها 
در کشور اظهار کرد: میزان بارش ها در کشور 
تا 18 اردیبهشت ماه 1۴1.3 میلیمتر گزارش 
شده است که نســبت به میانگین بلند مدت 
38 درصد و نســبت به مدت مشابه در سال 
گذشــته 53 درصد کاهش یافته اســت. از 
سویی دیگر فصل بارش در کشور رو به اتمام 
اســت و فقط 58 درصد از ظرفیت سدهای 

کشور تاکنون آبگیری شده اند. از سویی دیگر 
گرما نیز در کشور زودتر از موعد آغاز شده و 
در نتیجه آن تبخیر افزایش یافته اســت. این 
موضوع روی وضعیــت تالاب ها و دریاچه ها 

اثرگذار است.
آخرین وضعیت دریاچه ارومیه

وی با اشاره به آخرین وضعیت دریاچه ارومیه  
اظهارکرد: درحــال حاضر تراز دریاچه ارومیه 
1۲۷1.3۹ است. این تراز در مدت مشابه طی 
سال گذشته 1۲۷1.8۹ گزارش شده است. از 
سویی دیگر تراز اکولوژیک دریاچه 1۲۷۴.1 
است و پیش بینی شده تا سال 1۴0۶ دریاچه 
به این تراز برسد. تراز دریاچه ارومیه در سال 
13۹۲ به عدد 1۲۷0.5 رسیده بود که کاهش 
چشــمگیری داشــت، اما درحال حاضر تراز 
دریاچه ارومیه 130 ســانتیمتر افزایش یافته 

است.
لاهیجان زاده در ادامه تصریح کرد: بر اساس 
بررسی های انجام شــده اگر شرایط دریاچه 
ارومیه همان شرایط منتهی به سال های ۹۲ 
و ۹3 بود، این دریاچه تا ســال 13۹۹ به طور 
کامل خشــک می شــد، اما با تشکیل ستاد 
احیای دریاچه در فاز اول روند خشــک شدن 
متوقف شد و در مرحله دوم افزایش راندمان 
آب دریاچه در دستور کار قرار گرفت. بر این 
اساس  مصرف آب در بخش کشاورزی حدود 
35 تا 3۹ درصد کاهش و در مقابل بهره وری 
کشــاورزی افزایش یافت. درشرایطی اکنون 
تراز دریاچه ارومیه افزایش یافته اســت که 
هنوز پروژه های ســازه ای وارد مدار نشده اند. 
با احداث سد کانی سیب که در حال آبگیری 
اســت حدود ۶00 تا ۶50 میلیون متر مکعب 

آب وارد دریاچه می شود.
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عهدیه
رضا طوسی | نویسنده

قسمت آخر| توی راه عهدیه دو ســه مرتبه تلفن می کند به عموی مرجان. جواب نمی دهد. 
جلوی خانه از ماشین پیاده می شود. امیر به او زنگ می زند. فروشگاه چند روزی تعطیل است. 
عهدیــه  بالا می رود. بچه را با اوقات تلخی می دهد به مادرش. بدون جواب به ســئولات او 
می رود توی اتاق. در را چفت می کند. شماره عموی مرجان را می گیرد. این بار جواب می دهد. 
»دخترم. درســته که تو با استناد به وکالت طلاق از شوهرت جدا شدی و حضانت بچه ها رو 
قبول کردی، ولی قانون اجازه نمیده که اون رو از دیدن بچه هاش محروم کنی و ببریشــون 

خارج. من هم به عنوان یک قاضی تابع قانونم و کاری از دستم بر نمیآد«
»عهدیــه بیا که آرزو خرابکاری کرده« عهدیه گیــج و کلافه و به هم ریخته از اتاق می آید 
بیرون. سَــرِ آرزو داد می کشــد »چیه ؟! چه مرگته؟! سرسام گرفتم. خفه خون  بگیر، اعصاب 
ندارم« عشــرت خانم از پشــت چرخ خیاطی با ناراحتی می گوید: »چی شــده عهدیه ؟! چرا 
مثل ســگ پاچه می گیری؟! اعصاب نداری  بذارشون برو« عهدیه عصبانی می رود به طرف 
اتاق. »باشه، میزارمشون میرم. میرم گورم رو گم می کنم. خودت نگهشون دار« وسط راه بر 
می گردد به طرف مادرش. شاخ می شود روی او »چند مرتبه بهت گفتم بچه نمی خوام؟! ها؟! 
چند مرتبه گفتم؟! این قدر تو گوشم خوندی که خَر شدم دو تا پسَ انداختم« می رود به طرف 

اتاق »خدا ازت نگذره که بدبختم کردی مامان«
عشرت خانم از روی صندلی پشت چرخ  بلند می شود. می آید توی اتاق. »چی شده عهدیه؟! 
تــو که با بچه ها این جوری نبودی! چیزی شــده مادر؟!« عهدیــه او را پسَ می زند. »نخیر 
چیزی نشده، دست از سرم وردار. برو پی کارت« زنگ می زند به 133. عشرت خانم می گوید: 
»می خوای بری؟!« عهدیه می رود توی چشــمهای مــادرش. »بله می خوام برم. فرمایش؟« 
»این موقع شب؟!« »چیه؟! میترسی بدزدنم؟! به جهنم بدزدنم. از این زندگی راحت میشم«

چهار روز بود که عهدیه خودش را توی خانه حبس کرده بود. حال روز خودش را نمی فهمید. 
نه خســرو به او زنگ می زد، نه او به خسرو. کلافه و سر در گم شده بود. حوصله هیچ کاری 
را نداشــت. نه پخت و پزَ. نه بازی و شــوخی با بچه ها. نه شعر خوانی برای آنها. نه تماشای 
فیلم هــای ترکی. نه حتــی دیدن عالیه خانم. به تلفن های مادرش هــم با جیغ و داد جواب 
می داد »مامان، چیه این همه زنگ می زنی؟! حال امید خوبه. نه نمی خوام بیای. می خوام تنها 
باشــم«  »مامان این قدر استرس بهم نده. اگه این دفه بابک اومد تو خوابت بچه ها رو ازت 
بگیره بهش بده. دعوا نکن باهاش. بچه می خوام چکار؟ سَــر خَرکه نمی خوام« »مامان من 
هیچ خبری از بابک ندارم. مگه نگفتم سیم کارتم رو عوض کردم؟! تازه اگر هم ازش خبری 
بشه اون دیگه شوهر من نیس. من طلاق گرفتم مامان. می فهمی؟ طلاق گرفتم. مهریم رو 
بخشیدم حق طلاق گرفتم. خب تو فکر کن دارم دروغ می  گم. حضانت بچه ها رو هم گرفتم. 

بخدا اگه بخواد  بیاد بچه ها رو ازم بگیره یا اون رو می کشم یا خودم رو«
از صبح تا شــب اســباب بازی بچه ها را می ریخت جلوشان و خودش می رفت روی تخت کِز 
می کرد و فیلم خســرو را می دید که توی ماشین، شعر »امین بانی« را برایش می خواند. »تو 
با قلب ویرانه من چه کردی. ببین عشق دیوانه من چه کردی. از ابریشم عادت آسوده بودم. 
تــو با حال پروانه من چه کردی« گریه می کرد. ســرش را به دیــوار می کوبید. به حرفهایی 
فکر می کرد که همیشــه به مادرش می زد. »مامــان، این حق تو بود که جوونیت رو به پای 
ما نریزی. این حق تو بود که زندگیت رو ور داری و بری. مگه تو دل نداشــتی؟! ها ؟! مگه 
دل نداشــتی! چرا دلت رو گذاشتی زیر پات؟! ها؟! چرا گذاشتی زیر پات؟! که چی بشه؟!  که 
بشــه ایمان؟! که بشه افسانه؟! که بشه من؟! نشستی پای این چرخ خیاطی و ادای مادرهای 
فــداکار رو درآوردی. حالم ازت بهم می خوره مامان. تو به خــودت رَحم نکردی!« می رفت 
تــو این فکرکه بچه ها را ببرد تهران بدهد به پدر مادر بابک. »پســرتون رو عاقش کردین، 
نوه هاتــون رو که عاق نکردین. بفرمایین. اینم مغزهای بادام هاتون. من می خوام ازدواج کنم. 
می خوام برم کانادا. از شما به خیر و از ما به سلامت« یا بگذارد پیش مادرش و بی خبر برود. 
»مامان، من دروغ گفتم که طلاق گرفتم. تو راســت گفتی. اثاثیم رو می خوام بیارم اونجا با 

هم زندگی کنیم«
یا تحویل بهزیستی بدهد. »خانم این حرف ها دیگه قدیمی شده که بشین پای بزرگ کردن 
بچه هــات و برای اونا مادری کن. مگه خودم دل ندارم؟! بچه ها رو قبول کردین که کردین. 
قبول نکردین می زارم پشــت دَرِ بهزیستی و میرم« اما خیلی زود پشیمان می شد. از خودش 
بدَش می آمد. عقده می کرد. بچه ها را بغل می گرفت. قربان صدقه شان می رفت. با صدای بلند 

گریه می کرد. داد می کشید »خدایا خدایا چکار کنم؟!«
آخر شــب به مرجان زنگ می زند که با شــوهرش رفته بودند شــمال »دارم دیوونه می شم 
مرجان. تروخدا بگو من چکار کنم؟ جواب خســرو رو چــی بدم؟! آخه یک راهی بزار جلوی 
پــام« »هدیه جان هیچکس نمی تونه کمکت کنــه جز خودت. هیچکس نمی تونه بهت بگه 
چکار کن. این تو هستی که باید تصمیم بگیری عزیزم. این تو هستی که باید انتخاب بکنی«
عهدیه کلافه، ســردرگم و عاجز به بچه هایش نگاه می کند.  به خســرو فکر می کند که دل 
تنگش شده بود و شوق دیدنش را داشت، به زندگی توی کانادا فکر می کند که دنیای تازه ایی 

برایش بود و به انتخابی فکر می کند که راه گریزی از آن نبود... 

معاون هنری وزیر ارشاد خواستار قرار 
گرفتن موسیقی در گروه دو مشاغل شد

معاون امور هنری وزیر ارشــاد برای قرار گرفتن موســیقی در گروه دو مشاغل و ازسرگیری 
کنسرت های موسیقی بار دیگر با ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا مکاتبه کرد

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از هنرآنلاین، ســیدمجتبی حســینی، معاون امور 
هنری وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی پس از جلسات و مکاتبه اسفندماه سال 13۹۹ با ستاد 
ملــی مدیریت بیماری کرونا برای قرار گرفتن اجرا های موســیقی در گروه دو مشــاغل و از 
سرگیری اجرا های موســیقی با رعایت پروتکل های بهداشتی دوباره با رییس کمیته امنیتی، 

اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا مکاتبه کرد.
معاون امور هنری در این نامه آورده اســت: عطف به نامه قبلی مبنی بر تجدیدنظر در گروه 
بندی مشــاغل و پیرو جلســه کارگروه کارشناســی کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد 
ملی مدیریت بیماری کرونا درباره قرار گرفتن ســینما و تئاتر در گروه دو مشــاغل به آگاهی 
می رســاند،  بسیاری از اجرا های صحنه ای موسیقی در گونه های ردیف دستگاهی، نواحی و 
کلاسیک در سالن های کوچک و معمولًا با مخاطبان محدود برگزار می شود و از نظر رعایت 
پروتکل های بهداشــتی و تعداد محدود تماشــاگران با استفاده از درصدی از ظرفیت سالن با 
اجرای تئاتر و نمایش فیلم مشــابهت دارد و مقتضی اســت در گروه دو مشاغل قرار بگیرد تا 

امکان برگزاری این گونه اجراها با رعایت پروتکل های بهداشتی میسر شود.

کافه داستان

خبر

یک ایرانی داور جشنواره »منا« در هلند شد

علی نصیریان در فرهنگستان هنر حکم گرفت

با کمک موزه بریتانیا اثر تاریخی به لیبی بازگشت

الهه نوبخت، تهیه کننده و پخش کننده سینمای 
ایــران در عرصه بین الملل بــه عنوان یکی از 
داوران بخش مسابقه اصلی ، چهارمین جشنواره 
بیــن المللی فیلــم منا در هلند انتخاب شــد.به 
گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، 
چهارمین دوره این رویداد از تاریخ ۲0 تا  ۲۲ می 
)30 اردیبهشت لغایت 1 خرداد ماه( در شهر لاهه 
هلند برگزار می شــود و دیگر داوران این رویداد، 
امســال »کریــم طریدیه« کارگــردان هلندی 
الجزایری تبار، »حمادی گیروم« دبیر جشــنواره 

فیلم کازابلانکا و منتقد معروف مراکشی، »حنان 
بوکلالا« رمان نویس و چهره رسانه ای از کشور 
مراکش و »محمد لیونسی« کارگردان، فیلمنامه 
نویس و تهیه کننده مراکشی و همچنین »الین 
فریده کانینیگ« بازیگر ایرانی-هلندی مســتند 
»در جســتجوی فریده« ســاخته آزاده موسوی 
و کوروش عطایی دیگــر اعضای هیات داوران 
این رویداد ســینمایی را تشکیل می دهند. الهه 
نوبخت پیــش از این در جشــنواره بین المللی 
»فیفوگ ســوییس« و جشنواره بین المللی زنان 

بیروت نیز از اعضای هیات داوران بوده است. 
هدف از چهارمین جشــنواره بیــن المللی  فیلم 
لاهــه )MENA( در هلنــد به گفتــه »محمد 
الأمین« دبیر جشــنواره، حمایت از فیلمســازان 
جوان و سینمای مســتقل در آفریقای شمالی و 
خاورمیانه اســت. این سینمایی است که توانایی 
خــود را در ایجاد مخاطبان گســترده از طریق 
موفقیت در اهداف بشردوســتانه و هر آنچه که 
به دســتیابی به صلح در جهان کمک می کند را 

ثابت کرده است.

علــی نصیریان طــی حکمی از ســوی بهمن 
نامورمطلق )رئیس فرهنگستان هنر( به سمت 
رئیس گروه تخصصی نمایش و ادبیات نمایشی 

فرهنگستان هنر منصوب شد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
روابط عمومی فرهنگستان هنر، در پی دیدارهای 
بهمن نامورمطلق، رئیس فرهنگســتان هنر، با 
اعضای پیوسته، هنرمندان، مسئولان سازمان ها 
و نهادهای فرهنگی و هنری؛ این مدیر با استاد 
علی نصیریان، عضو پیوســته این فرهنگستان 

دیدار و گفت وگو و حکم عضویت پیوســته این 
هنرمند را به او تقدیم کرد.

در این دیدار درباره گســترش بیماری  همه گیر 
کرونــا و چالش های یک ســال اخیر در حوزه  
تئاتر و نمایش، بحث و تبادل نظر شد. همچنین 
پیشنهاد شد، نظر به سوابق درخشان و تجربیات 
ارزشمند استاد نصیریان، ایشان به سمت رئیس 
گــروه تخصصــی نمایش و ادبیات نمایشــی 
فرهنگســتان منصوب شــوند. در همین راستا، 
طی حکمی از ســوی رئیس فرهنگستان هنر، 

علی نصیریان در تاریخ ۲1 اردیبهشت 1۴00 به 
سمت رئیس این گروه منصوب شدند.

در این جلســه رئیــس فرهنگســتان و علی 
نصیریــان از زحمــات دکتر منتظــری، رئیس 
پیشین گروه نمایش و ادبیات نمایشی قدردانی 
و تشــکر کردند. علی نصیریان که عضو گروه 
تخصصــی نمایش و ادبیات نمایشــی بود، در 
اواخر آذرماه سال گذشته، با پیشنهاد این گروه 
تخصصی و تصویب مجمع عمومی فرهنگستان 
هنر به عضویت پیوسته این فرهنگستان درآمد.

یک مجسمه تاریخی غارت شده با همکاری کارشناسان موزه 
بریتانیا به لیبی بازگردانده شد.

 بــه گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقــل از گاردین، 
یک مجســمه تاریخی مرمرین غارت شده که به شکل یکی 
از الهه های یونان باســتان ســاخته شده اســت با همکاری 
کارشناسان موزه بریتانیا طی یک پروژه استرداد طولانی مدت 
به لیبی بازگردانده شد.این مجسمه مرمرین که چندان دچار 
آســیب نشده اســت به قرن دوم پیش از میلاد تعلق دارد و 

احتمالا در مقبره ای در شهر »شحات« قرار داشته است.
این مجسمه درحالی که یک عروسک کوچک در دست دارد 

ساخته شده است، همچنین بر روی دست های این مجسمه 
دستبندهایی به شکل مار حکاکی شده است.

موزه بریتانیا نخستین بار در سال ۲013 و زمانی درگیر پرونده 
اســترداد این اثر تاریخی شد که گمرک بریتانیا از این موزه 
برای شناســایی هویت مجسمه ای که توســط ماموران در 

فرودگاه کشف و ضبط شده بود دعوت کرد.
یکی از کارشناسان موزه بریتانیا معتقد است ظرافت بسیاری 
برای ســاخت این مجســمه به کار گرفته شــده است و از 
آن جایی که فقط چند انگشت آن از بین رفته این مجسمه را 
یک اثر تاریخی سالم می توان محسوب کرد.هدف از ساخت 

این مجســمه که گمان می رود »پرسفونه« یکی از الهه های 
یونان باســتان را به تصویر می کشــد قرار دادن آن در یک 
مقبره بوده اســت. به نظر می رســد این مجسمه به گونه ای 
در حفره ای در نزدیکی قبر قرار داده شــده است که به نظر 
برسد »پرســفونه« درحال بالا آمدن از جهان زیرین است. 
کارشناســان معتقدند این مقبره به فــرد عالی رتبه ای تعلق 

داشته است.
همچنین گمان می رود عروسکی که در دستان این مجسمه 
ساخته شــده نمادی از یادگاری است که توسط این الهه به 
جهان پس از مرگ منتقل می شــود و دســتبندهایی که به 

شکل مار ساخته شده اند نیز می توانند نمادی از مرگ و تولد 
دوباره باشند.

با توجه به وضعیت این مجســمه می توان نتیجه گرفت این 
اثر مدت زیادی نیســت که به طور غیرقانونی کشــف شده 
اســت و احتمالا در ناآرامی های ســال ۲011 لیبی از کشور 
خارج شده اســت.پس از پیگیری ها و ارائه شواهدی توسط 
موزه بریتانیا، دادگاهی در بریتانیا این مجســمه را به عنوان 
یکی از آثار تاریخی لیبی به رسمیت شناخت و تا استرداد این 
اثر تاریخی به لیبی، موزه بریتانیا مســوولیت نگهداری از آن 

را برعهده گرفت.

گزارشی از نحوه آغاز به کار چهره های معروفی که در سینما حضور دارند؛

داستان ستاره شدن بازیگران
ســرویس فرهنگ | بازیگری از آن دســت 
حرفه هاست که شیفتگان زیادی دارد. حرفه 
بازیگری آن قــدر جذابیــت دارد که خاطر 
خواهانــش حاضرند بــه آب و آتش بزنند تا 
به خواســته شان برســند. درواقع علاقه به 
این حرفه یا هنر، ســن و سال نمی شناسد و 
بسیاری از کودکان، نوجوانان، جوانان و حتی 
ســالمندان تمایل دارند جلوی دوربین بروند 
و دلایل زیادی هم بــرای این علاقه مندی 
وجــود دارد که از آن میتوان به میل به دیده 
شــدن، شــهرت، محبوبیت و کسب احترام، 

ثروت و .... اشاره کرد. 
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« راه های 
زیادی هــم برای بازیگر شــدن وجود دارد؛ 
اولین راه آشنایی با هنر بازیگری، تحصیل در 
هنرستان یا در دانشگاه است. دومین راه که 
بسیاری از افراد آن را انتخاب می کنند ثبت 
نام در کلاس ها و دوره های بازیگری اســت. 
راه بعدی که درواقع سخت ترین راه است نیز 
کار کــردن در گروه های تئاتر و آشــنایی با 
کارگردانان و دســت اندرکاران معتبر است. 
یک راه فرعی نیز وجود دارد که شامل روابط 
خانوادگی و دوستی و... می شود. اما موضوع 
این اســت که برای هیچ کــدام ازاین راه ها 
تضمین قطعی وجود ندارد و نمی توان آن را 
به عنوان راه صددرصد مطمئن، معرفی کرد.

در ایــن بیــن علاقه منــدان بــه بازیگری 
کنجکاوند بدانند چهره های معروفی که امروز 
در سینما و یا در تلویزیون حضور دارند، چطور 

بازیگر شدند. 
هانیه توسلی

او که دانش آموخته رشــته ادبیات نمایشی 
اســت، کار بازیگری را از تئاتر شــروع کرده 
و بعد از آمــدن از همدان به تهران، در دفاتر 
ســینمایی تســت بازیگری داد تا این که در 
فیلم کوتاه »روی جاده نمناک« بازی کرد. او 
بعد از بازی در مجموعه تلویزیونی »غریبه« 
و فیلم »شام آخر«، به بازیگری شناخته شده 

تبدیل شد.
ترانه علیدوستی

ستاره معروف این روزها، در دوران دبیرستان 
در کلاس های بازیگری امین تارخ شــرکت 
کرد و بعد از این که توسط تارخ به صدرعاملی 
برای فیلم »من ترانه 15 سال دارم« معرفی 
شد؛ کارش را شــروع کرد. علیدوستی برای 
اولین حضــورش در این فیلم در نقش ترانه، 
موفق به کسب سیمرغ بلورین بهترین بازیگر 

زن شد.
شهاب حسینی

شــهاب حسینی که این روزها پس از سال ها 
کار در حرفــه بازیگری برنامه »همرفیق« را 
اجرا می کند، کارش را ابتدا با گویندگی رادیو 
و تئاتر دانشــجویی شــروع کرد. او تحصیل 
در رشــته روانشناســی را به دلیل علاقه به 
بازیگــری رها کرد و با اجــرای متفاوت در 
برنامه »اکسیژن« مطرح و با بازی در سریال 
»پلیس جــوان« به عنوان یک هنرپیشــه 

شناخته شد.

بهرام رادان
او جزو معدود بازیگرانی اســت که از طریق 
کلاس های بازیگری وارد این عرصه شدند. 
او درکلاس هــای بازیگری »هیــوا فیلم« 
شرکت کرد و پس از پر کردن فرم بازیگری 
در فیلــم های ســینمایی، فیلمنامه »شــور 
عشق« به او داده شد. او در این فیلم یکی از 

دو نقش اصلی بود.
در پشت صحنه بازیگری چه می گذرد؟

در این میان اما ممکن اســت شــوکه شوید 
از اینکه بفهمید ســتاره های مطرح بازیگری 
در دنیا که اتفاقا هواداران بســیاری نیز دارند 
در هیچ کلاس بازیگری شــرکت نکرده اند. 
در ایــن خصوص باشــگاه خبرنگاران جوان 
نوشــت؛ بســیاری از بازیگران می گویند که 
برای موفقیت در هالیوود باید به کلاس های 
بازیگری بروید. بازیگری شــغلی اســت که 
شــباهت به حرفه دیگری ندارد؛ بنابراین، آیا 
رفتن به کلاس های بازیگری شــانس شما 
برای رسیدن به یک نقش را افزایش می دهد

جیم کری
جیم کری تربیتی غیر سنتی داشت. وی پس 
از زندگی در نوجوانی در کنار خانواده در یک 
ون، برای خود هدف گــذاری کرد تا روزی 
موفق شــود. هنگامی که کری در دبیرستان 
دانشــجوی ســال اول تحصیل بود، پدرش 
شــغل خود را از دســت داد و او مجبور شد 
با خانواده اش به عنوان نگهبان و ســرایدار 
در یــک کارخانه تولید لاســتیک در تورنتو 

کار کنــد. در 1۶ ســالگی، کری تحصیلات 
دبیرســتان را برای کمک به خانواده اش رها 
کرد. او بعداً آزمون هنرپیشــگی داد و چندین 
نقــش کوچک را کار کرد. اما زمانی که جیم 
کری در سریال تلویزیونی »با رنگ زندگی« 
به طــور منظم به ایفای نقــش پرداخت، به 
شــهرت رســید. او بعداً نقش اصلی کمدی 
»ایس ونچورا: کارآگاه حیوانات« را به دست 
آورد. در تمــام این مدت، او هرگز حتی یک 
دلار برای یک کلاس بازیگری هزینه نکرد.

تام کروز
تام کروز عاشــق فیلم های عاشــقانه بود اما 
وقتــی پدر و مادرش طــلاق گرفتند اوضاع 
ســخت شد و خانواده اش نتوانستند در طول 
کریســمس برای یکدیگر هدیــه بخرند. در 
دبیرســتان، او نمایشی کار کرد که در نهایت 
زندگی او را تغییــر داد. تام کروز برای ادامه 
کار خود در بازیگری به نیویورک ســفر کرد. 
در عرض شش ماه، او در فیلمی به نام شیپور 
خاموشــی بازی کرد. در ابتدا دیالوگ های او 
کمتر بود، اما او را دوســت داشتند و نقش او 
را افزایش دادند. در آن زمان، او نقش اصلی 
»عشق بی پایان« را بازی می کرد. کروز در 
کنــار فیلم بروک شــیلدز در فیلم پرطرفدار 
کار می کرد. تــام کروز در دهه 1۹۹0 تبدیل 
به پردرآمدترین بازیگر جهان شــد. تام کروز 

هرگز به مدرسه بازیگری نرفته است.
کامرون دیاز

هنگامی که کامرون دیاز در کالیفرنیا زندگی 

می کرد، یــک عکاس معروف بــه نام جف 
دوناس به او نزدیک شــد و از او پرســید که 
مدیر برنامه او کیســت. هنگامی که کامرون 
به او گفــت که مدیر برنامه نــدارد، عکاس 
کارت ویزیت خــود را به کامرون داد و به او 
گفت هنگامی که نیاز به مدیر برنامه داشت، 
با او تماس بگیرد. بعداً کامرون تصمیم گرفت 
با آژانس مدلینگ الیــت همکاری کند. دیاز 
در نقش های کوچــک، از جمله فیلم»ترس 
و انزجــار در لاس وگاس« بــازی می کرد. 
اما چهار ســال بعد، او موفق شد نقش اصلی 

»ماسک« را بازی کند.
برد پیت

برد پیت 3۲5 دلار پس انداز کرده بود و از 
میسوری به هالیوود رانندگی کرد تا بازیگر 
شــود. هنگامی که راهی لــس آنجلس، 
کالیفرنیا شد، تنها ۲۲5 دلار برای او باقی 
مانده بود. پیت در حالی که گرسنه بود، به 
مک دونالد رفت. او منتظر ســفارش خود 
بود که  آگهی تبلیغاتــی روزنامه را برای 
بازی در یک فیلم دید. او تست بازیگری 
داد و بــرای بازیگــری در نقــش فرعی 

انتخاب شد.
برای چهار ســال آینده، او برای چندین فیلم 
تست داد و به عنوان بازیگر اضافی در چندین 
برنامه تلویزیونی شــروع به کار کرد. بردپیت 
بعداً در چندین فیلم سینمایی به ایفای نقش 
پرداخــت که او را به یکــی از محبوب ترین 

مردان در آمریکا تبدیل کرد.
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 بازگشایی راه های ارتباطی 
مناطق عشایری سبزوار
رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای سبزوار 
گفت: بر اثر وقوع سیلاب دو روز گذشته، راه های 
ارتباطی مناطق عشــایری بخــش روداب این 
شهرستان مسدود شــده بود که با تلاش عوامل 

راهداری بازگشایی شدند. 
حسن عابدی پور در گفت وگو با ایسنا عنوان کرد: 
بر اثر حجم زیاد بارش و جاری شدن سیلاب راه 
اصلی مناطق عشــایری بخش روداب سبزوار از 

روستای آریان محمدآباد به چاه تلخ به طول ۲۶ کیلومتر بود، مسدود شده بود.
وی اظهار کرد: این مســیر که راه ارتباطی به ۹ منطقه عشــایری است پس از دو روز با تلاش 
عوامل راهداری پاکسازی و بازگشایی و هم اینک رفت و آمد در این مسیرها امکان پذیر است. 

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای ســبزوار گفت: ســیلاب های اخیر سبب خسارت به 
راه ها و ابنیه فنی شامل پل ها، آبنماها، بدنه راه ها و آسفالت ها در شهرستان سبزوار شده است.

عابدی پور افزود: میزان خسارت به راه های منطقه عشایر و روستای بخش روداب حدود ۲ میلیارد 
ریال برآورد شده است.

راه های منطقه عشایری بخش روداب سبزوار خاکی و حدود ۴00 کیلومتر است.

لایروبی 41 هزارمترمربع ازکانال های سطح 
منطقه 11 مشهد  

شهردار منطقه 11 مشهد از لایروبی بیش از ۴1 
هزار متر مربع از کانال های سطح منطقه خبرداد. 
به گزارش صبح امروز، مریم عرب احمدی با اشاره 
به شــروع بارش های بهــاری و به ویژه درهفته 
دوم اردیبهشت ماه سال جاری، اظهار کرد: در پی 
هشدارهای هواشناسی مبنی بر بارش باران های 
فصلی به منظور جلوگیری از وقوع سیلاب و روان 
آب هــا، بیش از ۴1 هزار متر مربع از کانال های 

سطح منطقه لایروبی و پاکسازی شد.
وی با بیان اینکه این اقدام به منظور پیشگیری از وقوع بحران و حوادث احتمالی صورت گرفته 
است، تصریح کرد: این اقدام به همت پرسنل خدوم اداره خدمات شهری و در کمتر از هفت روز 

کاری انجام شده است.
شهردار منطقه 11 مشهد افزود: این عملیات به دو شیوه دستی و مکانیزه با استفاده از ماشین های 

مخصوص به صورت مستمر انجام می شود.
عرب احمدی خاطرنشان کرد: با پیش بینی های انجام شده و اقدام به موقع عوامل اجرایی این 
اداره خوشبختانه درهفته جاری با مشکل آبگرفتگی و وقوع سیلاب درخیابان های سطح منطقه 

مواجه نشده است.
وی اضافه کرد: درحال حاضر تمامی نیروهای خدمات شهری منطقه در حالت آماده باش برای 

مقابله با حوادث احتمالی هستند.

شهرداری هوشمند مشهد، منشأ تحول در 
مدیریت شهری کشور خواهد بود 

معاون برنامه ریزی و توســعه ســرمایه انســانی 
شهرداری مشهد از راه اندازی شهرداری هوشمند 
مشــهد خبر داد و آن را منشــأ تحول در عرصه 

مدیریت شهری در کشور قلمداد کرد. 
به گزارش صبح امروز، آیدا مهربان با بیان این خبر 
اظهار کرد: همچنان که مشــهد در زمینه فعالیت 
شهرداری الکترونیک در سطح کشور پیشگام بود، 
اکنون با راه اندازی شــهرداری هوشمند به عنوان 

نخستین شهر در کشور، یک گام اساسی دیگر به بهینه سازی ارائه خدمات به شهروندان نزدیک تر 
می شود. چنان که در یک سال گذشته شاهد بوده ایم پیشرفت های مشهد در حوزه هوشمندسازی 
در مجامع بین المللی مورد توجه قرار گرفته و در سطح کشور نیز به عنوان الگو مطرح شده است.

وی افزود: شــهرداری هوشمند با نگرشی اجتماعی، بر اهمیت جایگاه شهروند تأکید دارد و روند 
امور در آن به گونه ای تعریف شــده است که شهروندان ابتکار عمل را در رسیدگی به مطالبات 
خود در دســت دارند. با شهروندسپاری، یکپارچه سازی و حذف مراحل زائد اداری در این روش، 
افراد می توانند بدون مراجعه حضوری و اتلاف وقت، تمام مراحل درخواست های خود را از ابتدا تا 
حصول نتیجه، از طریق سامانه های مربوطه پیگیری نمایند و این امکان برای تمام شهروندان و 

مخطبان مدیریت شهری در مشهد میسر خواهد بود.
معاون برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد با تأکید بر اهمیت هوشمندسازی 
فرایندها برای پاســخگویی به نیازهای جوامع بیان کرد: امروزه مشغله شهروندان و حجم امور 
سازمان ها، به ویژه در کلان شهرها به گونه ای است که دیگر نمی توان جایی برای اتلاف وقت در 
مســیرهای بروکراسی اداری قائل شد؛ نه ارباب رجوع زمانی برای صرف کردن در راهرو ادارات 
دارد و نه نهادهای مســئول می توانند به روش سنتی پاسخگوی مطالبات شهروندان باشند؛ لذا 

چنین تغییر رویکردی امری ناگزیر به نظر می رسد.

2.5 کیلومتر پروژه بهسازی مسیر پیاده بولوار 
ملک آباد تابستان بهره برداری می شود

مدیرعامل سازمان عمران شهرداری مشهد گفت: 
عملیات پروژه بازپیرایی ضلع جنوبی و بهســازی 
مسیر پیاده بولوار ملک آباد به طول ۲.5 کیلومتر 
با پیشرفت فیزیکی 8۷ درصد در حال اجرا است 
و تا پایان تیر یا اوایل مرداد امسال به اتمام خواهد 

رسید. 
به گــزارش صبح امروز، امیر ســیاوش حجازی 
دراین خصــوص افزود: عملیــات اجرایی پروژه 

بازپیرایی ضلع جنوبی و بهســازی مسیر پیاده بلوار ملک اباد به طول ۲.5 کیلومتر و عرض 5 تا 
8 متر از میدان فلســطین تا میدان آزادی با اعتباری بالغ بر 1۲0 میلیارد ریال با هدف تســهیل 
عبور و مرور شهروندان، پیاده محوری و ایجاد مسیر ویژه دوچرخه توسط سازمان عمران درحال 

انجام است.
وی با بیان اینکه برای این محور، مسیر ویژه دوچرخه نیزدر نظر گرفته شده است، اظهارکرد:  در 
طول مسیر پیاده رو نصب آبیاری های مکانیکی جهت تامین آب فضای سبز، نصب نیمکت های 

سنگی و پارکی و غلاف های کابل برق جهت روشنایی مسیر پیش بینی شده است.
مدیرعامل ســازمان عمران شهرداری مشــهد اضافه کرد: تاکنون تمامی جداول سنگی لاین 
دوچرخه و باغچه ها و بتن ریزی های قســمت معابر پیاده و لاین دوچرخه در بخش اول پروژه 

به طور کامل انجام شده است.
حجازی ادامه داد: در طول کل مسیر پروژه حدود 15 هزار مترمربع تایل و سنگ فرش اجرا و در 

طول ۲.5 کیلومتر مسیر پیاده رو نیزحدود ۷500 متر جدول سنگی در سه لاین کارخواهد شد.
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اســتاندار خراسان شــمالی گفت : عملیات اجرایی فاز اول محور بجنورد - میامی در خرداد ماه 
ســالجاری با اعتبار ۲50 میلیارد تومان به پیمانکاری قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا)ص( شروع 
می شــود. به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل اســتانداری خراسان شمالی، محمدعلی 
شجاعی روز دوشنبه در دیدار با معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه 
زیربناهای حمل و نقل کشــور در تهران افزود : برای ساخت و تکمیل این محور حدود ۹ هزار 
میلیارد ریال اعتبار مورد نیاز است که در قالب سرفصل بودجه ای در اختیار پیمانکار برای اجرای 
این پروژه قرار می گیرد.پروژه بجنورد - میامی یکی از پروژه های مهم زیرساخت حمل و نقل 
زمینی استان خراسان شمالی محسوب می شود که طرح اجرایی آن حدودبیش از یک دهه قبل 
شروع شد  که در این مدت با فراز و نشیب هایی برای اجرا مواجه شد و با انتصاب استاندار جدید 

خراسان شمالی ) محمدعلی شجاعی( و در سفر سال گذشته فرمانده وقت قرارگاه خاتم به استان خراسان شمالی قرارداد اجرای این پروژه بین 
اســتان و این قرارگاه منعقد شــد.این محور حدود ۲۶0 کیلومتر مسافت دارد که بنا بر گزارش رسمی اداره کل راه و شهرسازی استان خراسان 
شمالی تاکنون 85 کیلومتر از این مسیر، بهره برداری رسید و 1۲ کیلومتر از این محور در ۲ قطعه ۶ کیلومتری به مناقصه رفته و بزودی پیمانکار 
انتخاب می شود.براساس این گزارش ساخت 5۹ کیلومتر از این مسیر در دست پیمانکار است و به وسیله شرکت توس مسیر در حال اجرا است که 
تاکنون ۶0 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.بر اساس برآوردهای انجام شده، اجرای هرکیلومتر راه در این محور حدود ۴0 میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد.

معاون مالی و پشتیبانی شهرداری مشهد از کسب تندیس برنزی تک ستاره در ششمین 
دوره جایزه ملی مدیریت انرژی خبر داد و گفت: حضور شهرداری مشهد در این رقابت 
نشان از اهمیت مدیریت انرژی در سطح نهادهای تاثیر گذار جامعه همچون شهرداری 

دارد. 
رضا خواجه نائینی اظهار کرد: شــهرداری مشهد در ششمین دوره جایزه ملی مدیرت 

انرژی موفق به کسب تندیس برنزی تک ستاره شد.
وی افزود: هدف از برگزاری این دوره ارتقا ســطح مدیریت انرژی و بهره وری بهینه از 
منابع انرژی در راستای حرکت در جهت سیاست های کلی کشور و توجه به مسئولیت 

های اجتماعی است.
خواجه نائینی ادامه داد: این تندیس در پروژه » احداث نیروگاه های خورشیدی« اخذ شده است.

وی در ادامه افزود: این جایزه ملی به منظور تشویق بخش های مختلف مصرف کننده انرژی و تلاش برای ایجاد انگیزه در انان 
برای استفاده بهینه از انرژی در نظر گرفته شده است.

معاون مالی و پشتیبانی شهرداری مشهد گفت: اهمیت مصرف بهینه انرژی در شرایط کنونی به گونه ایی است که باید فرهنگ 
سازی های لازم در این خصوص انجام شود، چرا که صرف وجود سیاست ها و الزامات نمیتواند این مهم را تحقق بخشد.

استاندار خراسان شمالی: محور بجنورد-میامی 250 میلیارد ریال اعتبار گرفت  کسب تندیس برنزی تک ستاره توسط شهرداری مشهد نشان از اهمیت مدیریت انرژی در این نهاد دارد 

گزارشی از سرانجام دوچرخه های اشتراکی در مشهد :

رکاب زنی با »بایدو«
مردم مشهد برای بار دوم سامانه دوچرخه های 
عمومی و اشتراکی را تجربه می کنند، البته این 
بار سامانه دوچرخه با گذشته تفاوت هایی دارد 
این سامانه که با نام بایدو از ابتدای امسال راه 
اندازی شده اســت، دوچرخه سواری در مشهد 
افزایش داده و مردم از این دوچرحه ها استقبال 

خوبی داشته اند.
ایــن روزها و مخصوصا در عصرهای دل انگیز 
اردیبهشــت ماه افراد دوچرخه سوار زیادی را در 
سطح شهر مشاهده می کنیم که برخی از آنها 
با دوچرخه شخصی و و برخی با دوچرخه های 

نسل چهارم »بایدو« در حال حرکت هستند.
دوچرخه هــای اشــتراکی »بایــدو« با هدف 
گســترش فرهنگ دوچرخه سواری و تشویق 
و ترغیب شــهروندان به اســتفاده از دوچرخه 
به عنوان جایگزین مناســبی برای خودروهای 
شخصی و استفاده از وسایل حمل ونقل عمومی 
با هدف کاهش آلودگی هوا در مشهد، از ابتدای 
امســال به بهره برداری عمومی رســیده و با 

استقبال بسیار زیاد مردم مواجه شده است.
 محمدمهدی اسدی، مدیرعامل شرکت توسعه 
ارتباطات ترافیکی شهرداری مشهد در گفت وگو 
با ایسنا اظهار کرد: طرح دوچرخه های اشتراکی 
چندسالی است که در شهرهای مختلف ایران 
اجرا می شــود و گاهی تجربه های ناموفقی نیز 
داشته اســت. در مشهد نیز در سال های ۹0 و 
۹1  ایستگاه های دوچرخه و دوچرخه های زرد 
رنگی وجود داشــت که بهره برداری نیز شدند، 
اما مورد استقبال قرار نگرفتند و استفاده از این 

دوچرخه ها درعمل ناموفق ماند.
وی با بیان اینکه ایستگاه های دوچرخه های زرد 
رنگ قبلی که در نقاط مختلف مشهد بودند در 
اصطلاح دوچرخه های نسل 3  نامیده می شدند، 

گفت: این دوچرخه ها مســائل و مشــکلاتی 
داشــتند مانند اینکه براســاس اپراتــور کار 
می کردند و کیفیت دوچرخه پایین بود و مراحل 
ثبت نام سختی داشتند و... ؛ بنابراین شهرداری 
و شــورا تصمیم گرفتند تا از آن قرارداد خارج 
شوند، زیرا ما اعتقاد داشتیم دوچرخه های نسل 
3  نتوانســتند اهداف حمل و نقلی را پوشش 
دهند. در نهایــت این دوچرخه ها از مدار خارج 

شدند و ایستگاه ها نیز جمع شد.
اســدی افزود: ما بعد از این تجربه ناموفق به 
دنبال طرح جدید و فکری نو برای دوچرخه های 
اشــتراکی بودیم. به همین منظــور مطالعات 
زیادی صورت گرفت. تجربه  تمام شــهرهای 
جهان و همینطور ایران را مورد بررســی قرار 
دادیم و در نهایت به طرحی رســیدیم که در 
اصطلاح به آن دوچرخه های نســل چهارمی 
می گویند که اســتفاده از این دوچرخه ها بدون 
اپراتور است و از طریق گوشی موبایل می توان 
ثبت نام کرد و در ســطح شهر به راحتی از این 

دوچرخه ها استفاده نمود.
قرارگیری ایستگاه های دوچرخه در 
نزدیکی ایستگاه های مترو و وسایل 

حمل ونقل عمومی 
ایســتگاه های  وی در خصــوص مکان یابی 
دوچرخه گفت: ایستگاه های دوچرخه به صورت 
کم حجم و کوچک طراحی شدند تا بتوان در هر 
قسمتی از شهر به راحتی از آن استفاده کرد و 
همینطور ضریب نفوذ ایستگاه و دوچرخه را نیز 
زیاد کرد. ایستگاه های دوچرخه طبق مطالعات 
ســازمان ترافیک مکان یابی شــدند. برخی از 
ایستگاه های دوچرخه در نزدیکی ایستگاه های 
مترو و وسایل حمل ونقل عمومی  قرار گرفتند 
و برخی دیگر در مسیر اصلی مردم و مکان های 

منتهی به مســیرهای دوچرخه  در سطح شهر 
تعبیه شده اند.

میزان مسیر دوچرخه سواری مشهد در 
کشور بی نظیر است

اسدی افزود: شهر مشهد تقریبا ۲50 کیلومتر 
مسیر دوچرخه ســواری دارد که  در ایران بی 
نظیر اســت و این مسیرها به تدریج زیادتر نیز 
خواهند شــد. خوشــبختانه در حال حاضر ۴0 
ایستگاه در سطح شــهر جانمایی شده و 150 
ایســتگاه حالت ایده آل ماست که به آن حالت 
دســت یابیم و همزمان تعداد دوچرخه ها نیز 

بایستی افزایش یابد. 
مدیرعامل شرکت توســعه ارتباطات ترافیکی 
شــهرداری مشهد با اشــاره به اینکه برخی از 
پرمخاطب تر هستند،  ایســتگاه های دوچرخه 
گفت: اســتفاده از برخی ایستگاه ها در ساعات 
خاصی از شبانه روز بیشتر است؛ به طور مثال 
برخی ایســتگاه ها صبح ها و برخی دیگر بعد 
از ظهرها بیشــتر مورد استفاده قرار می گیرند. 
تمام این مــوارد مورد توجه قــرار گرفته و با 
توجه به اســتقبالی که از هر ایستگاه می شود، 
تیم پشــتیبانی صبح  دوچرخه ها را در ســطح 
شــهر می چیند و در طی روز دوچرخه ها را در 
ایستگاه های مختلف جابه جا می کند تا بتوانیم 
بیشترین خدمات را در اختیار استفاده کنندگان 
قرار بدهیم.وی  با بیان اینکه دوچرخه ها توسط 
تیم پشتیبان در ایستگاه های مختلف در حال 
جابه جایی هستند تا مشکلی برای شهروندان به 
لحاظ تهیه دوچرخه پیش نیاید، گفت: مثلا در 
ایستگاه تقی آباد ما می دانیم که این ایستگاه در 
ظهرها نیاز به دوچرخه بیشتری دارد؛ زیرا مبدا 
سفر به مقصد وکیل آباد است؛ بنابراین دوچرخه 
بیشتری را حدود ســاعت یازده ونیم تا 1۲ به 

تقی آبــاد منتقل می کنیم تــا بتوانیم نیازهای 
شهروندان را مرتفع ســازیم؛ بنابراین باتوجه 
به میزان اســتفاده افراد در ساعات مشخص 
نیازسنجی انجام می شــود وایستگاه هایی که 
اســتفاده از آن بیشــتر اســت، طی روز شارژ 

می شوند.
اسدی با بیان اینکه وظیفه  تامین امنیت و تعمیر 
و سالم بودن دوچرخه به عهده تیم لجستیک 
است، گفت: اگر دوچرخه ای خراب باشد، کاربر 
به راحتی از طریق اپلیکیشــن می تواند اطلاع 
دهد و سریعا توســط تیم لجستیک پیگیری 
می شــود، روی دوچرخه ها جی پی اس نصب 
شــده و در صورت سرقت به سرعت شناسایی 
می شود و در تمام این موارد نظارت و مدیریت 

به صورت کامل انجام می گیرد.
رایزنی برای امکان استفاده افراد زیر 1۸ 

سال از بایدو
وی افزود: فعلا به دلیل بحث های ایمنی سنین 
18 سال به بالا مجاز به استفاده از بایدو هستند 
و در حــال صحبت با بیمه هســتیم تا بتوانیم 
شرایط اســتفاده برای افراد زیر 18سال را نیز 
مهیــا کنیم. قبلا جمعه ها و روزهای تعطیل از 
دوچرخه ها بهره برداری نمی کردیم ولیکن هم 
اکنون امکان استفاده از دوچرخه های بایدو در 
تمامی روزهای هفته برای شهروندان  فراهم 
است. ساعات اســتفاده از دوچرخه  تا ماه قبل 
ســاعت ۶ صبح تا 8 بعد از ظهر بود ولیکن از 
ابتدای ماه رمضان به ساعت ده شب  افزایش 
یافته اســت، دوچرخه های بایــدو در تمامی 
روزهــای هفته حتی در تعطیلات رســمی و 

جمعه ها نیز قابل استفاده هستند.
اسدی درخصوص سامانه و اپلیکیشن طراحی 
شده به منظور اســتفاده از دوچرخه های بایدو 

گفت: این سامانه توسط شــهرداری طراحی 
شــده و بســیار قوی اســت و تمامی جوانب 
درآن سنجیده شــده و کاملا مشخص است 
که دوچرخه به چه کاربری تحویل داده شــده 
و در کدام ایســتگاه دوچرخه قفل شده است 
و بــه لحاظ نرم افــزاری آن را از کاربر تحویل 

گرفته ایم.
وی با بیــان اینکه نگاه ما بــه دوچرخه های 
اشــتراکی، نگاه حمل ونقلی است نه تفریحی، 
گفت: ما ترجیح می دهیم که شــهروندان به 
جای استفاده از خودروی شخصی از دوچرخه 
برای جابه جایی اســتفاده کننــد و در طی روز 
کارهای خود را با دوچرخه انجام دهند، هدف 
ما این اســت که فرهنگ استفاده از دوچرخه 
به عنوان وسیله ای مناسب برای حمل ونقل و 

جایگزین خودرو را گسترش دهیم.
اســدی افزود: نحوه ثبت نام و استفاده از این 
دوچرخه ها به صــورت غیر حضوری از طریق 
اپلیکیشن شهر من و بسیار ساده است. درحال 
حاضر بیــش از ۶000  نفر ثبت نام کرده اند و 
بعد از عید شاهد افزایش چشمگیری در استفاده 
از دوچرخه های بایدو بوده ایم و استقبال بسیار 
زیادی شــده اســت و بازخوردهای مجازی و 
حضوری که از شهروندان گرفتیم بسیار مثبت 
بوده است.مدیرعامل شرکت توسعه ارتباطات 
ترافیکی شــهرداری مشــهد اظهار کرد: ۶0 
ایستگاه در فاز یک در نظر گرفته ایم که فعلا 
در ۴0 ایستگاه آن دوچرخه گذاشته ایم، برخی از 
ایستگاه ها از نظر ساختاری وجود دارد ولی هنوز 
دوچرخه در آن نیست که شامل  آن۴0 ایستگاه 
نمی شود؛ به طور مثال در هفت تیر و دانشجو 
ایستگاه هست که فعلا سمت هفت تیر بهره 

برداری شده است.

شهردار مشهد گفت: خوشــحالم که بعد از تلاش 
بسیار، شــهرداری مشهد توانست به واسطه احداث 
نیروگاه ها، پنل های خورشــیدی و استفاده از برق 
تولیــدی آن در ســاختمان ها، معابــر، پارک ها و 
ایستگاه های اتوبوس »جایزه ملی مدیریت انرژی« 
را کســب کند. به گزارش صبح امروز، محمدرضا 
کلائی در پست اینستاگرامی خود درباره جایزه ملی 
مدیریت انرژی نوشته اســت: خوشحالم که بعد از 
تلاش بسیار، شــهرداری مشهد توانست به واسطه 
احداث نیروگاه ها، پنل های خورشیدی و استفاده از 
برق تولیدی آن در ســاختمان ها، معابر، پارک ها و 

ایستگاه های اتوبوس »جایزه ملی مدیریت انرژی« را کسب کند.تولید روزانه برق از طریق پنل ها، نیروگاه های 
لوکال خورشــیدی در مشهد کمک موثری به محیط زیست و هوای پاک شهر می کند و فعالیت در این زمینه 
را چه در تولید و چه در بهره برداری با صرفه ناشی از مقیاس مواجه می کند.رقابت امسال جایزه ملی مدیریت 
انرژی که توسط سازمان ملی استاندارد، معاونت علمی ریاست جهموری و وزارت خانه های نفت و نیرو برگزار 
می شــود که بسیار فشــرده بود و خداراشکر توانستیم بعد از مجتمع عظیم پارس جنوبی این جایزه را بالاتر از 
کلان شــهرهای ایران کسب کنیم.از آقای خواجه نائینی که فکر می کنم شهر مشهد در این چندسال مدیون 
تلاش های ایشان است و آقای شاهچراغی ممنون هستم و خداقوت می گویم.انصافا در تمام مدتی که خدمت 
شما همشهریان هستیم، محیط زیست یکی از اولویت های اصلی ما بوده است؛ بازچرخانی آب خاکستری، شبکه 
جداسازی آب شرب از خام، تلاش برای مدیریت آبیاری فضای سبز، تلاش برای ایجاد چند تصفیه خانه محلی 
مانند تصفیه خانه سپتاژ ایران برای نجات کشف رود از معضل تخلیه فاضلاب تانکری، تولید و کاشت درختان 
مثمر کم آب بر و اصلاح گونه های گیاهی جزو همین اقدامات مهم در این زمینه به شــمار می رود.عمده این 
اتفاقات و قرار گرفتن مشهد به عنوان شهر دوستدار آب توسط کمیسیون یونسکو علاوه بر همت همکارانم در 
مدیریت شــهری، مرهون تلاش سمن های محیط زیستی و در حوزه آب به صورت خاص جمعیت ناجیان آب 
بوده که از همه آنان صمیمانه ممنون هستم.درواقع با تکیه بر همین اقدامات بوده که توانستیم مدیریت مصرف 
را اجرا کنیم و پروژه های رود پارک و کوهشــار را به عنوان دو تا ســورپرایز بزرگ در یک ماه آینده تقدیم مردم 
مشهد کنیم. البته ادامه این مسیر و به صورت خاص حفظ تراز آبی مشهد با اقدامات در خصوص چاه ها و...نیازمند 
کمک سمن ها و دستگاه قضایی به ویژه در حوزه پیشگیری است که در اینجا جا دارد از آقای شریعیار بابت درایت 

و همراهی های کارشناسانه ایشان تشکر می کنم.

مدیرکل راه و شهرســازی خراســان شــمالی 
در جمــع اعضای هیأت مدیره ســازمان نظام 
مهندسی ساختمان استان گفت: مهندسان ناظر 

نظارت ها را به درستی انجام دهند. 
به گزارش صبح امروز، قاسم قاسمی، در نشست 
با اعضای هیأت مدیره سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان خراسان شمالی و خطاب به آنان 
گفت: انشاالله با هماهنگی که در استان خواهیم 
داشــت بتوانیم به جایگاه واقعی نظام مهندسی 
برسیم و مشکلات نظام مهندسی را در استان با 
رویکرد خدمت به مردم استان حل و فصل کنیم.

وی به الکترونیکی کردن خدمات به مهندســین و مردم اشاره کرد و افزود: در ارائه خدمات مکانیزه 
به مهندسین و مردم عدالت هم برقرار خواهد شد و همچنین وی به برگزاری دوره های آموزشی به 

صورت مکانیزه نیز تاکید کرد.
مدیرکل راه و شهرسازی خراسان شمالی خطاب به مهندسان استان تصریح کرد: مهندسان عزیز بحث 
نظارت ها را باید به خوبی انجام دهند و باید به صورت مدام سر پروژه ها حضور مستمر داشته باشند 

و کنترل بیشتری نسبت به کارها انجام دهند.
علی اکبر رمضانی، رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان خراسان شمالی نیز ضمن تبریک 
انتصاب مهندســی قاسمی در این جلسه گفت: در نظام مهندسی ســاختمان استان حدوداً پنج هزار 
مهندس عضو مشــغول فعالیت در این عرصه هســتند که ۴0 درصد دارای پروانه و ۶0 درصد فاقد 

پروانه می باشند.
وی اضافه کرد: با توجه به اینکه اکثر مهندسان دارای پروانه پایه 3 هستند ، دوره های آموزشی می 
تواند کمک شایانی به مهندسان انجام دهد که در این راستا مهندسان این استان در سال ۹۹، هفت 
هزار و 351 نفرســاعت که با همدلی و هماهنگی اداره کل راه و شهرسازی و نظام مهندسی استان 

آموزش ها صورت گرفته است.
مهندس رمضانی به خدمات الکترونیکی در مدت قرنطینه برای مهندسان و مردم اشاره کرد و افزود: 
یکی از سازمان های پر کار در بحث الکترونیکی کردن خدمات در ایام قرنطینه، سازمان نظام مهندسی 
بود که کارفرما می تواند با وسیله همراه شخصی خود دفتر طراحی را انتخاب کند و همچنین خدماتی 

نظیر کنترل نقشه، خدمات مالی و ناظر را نیز انتخاب نماید. د 
شه

ی م
دار

هر
ط ش

وس
« ت

ی
رژ

ت ان
یری

مد
ی 

 مل
زه

جای
ب »

کس

ند
ده

م 
جا

ی ان
ست

در
به 

را 
ها 

ت 
ظار

ی ن
مال

ن ش
سا

خرا
در 

ظر 
ن نا

سا
ند

مه

خبرخبر



7
چهارشنبه22اردیبهشت1400/سالسوم/شماره931

Vol.3.No.931 / Mey .12.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
زش

ور

خبر

حمله کاپیتان پرسپولیس 
به رکورد آقای گل استقلال

ـــازی  ـــی ب ـــپولیس در درب ـــرای پرس ـــب ب ـــه ش ـــه جمع ـــی ک ـــینی در صورت ـــیدجلال حس س
کنـــد، می توانـــد رکـــورددار مســـن تریـــن بازیکـــن در تاریـــخ دربی هـــا شـــود.

ـــور  ـــا حض ـــی ب ـــا عنایت ـــا، رض ـــزاری دربی ه ـــخ برگ ـــر، در تاری ـــگار مه ـــزارش خبرن ـــه گ ب
در دربـــی بـــا 3۹ ســـال و یـــک مـــاه و ۴ روز، مســـن ترین بازیکـــن تاریـــخ برگـــزاری 
دربی هـــای پایتخـــت اســـت و دومیـــن نفـــر بعـــد از او ســـید جـــلال حســـینی کاپیتـــان 

پرســـپولیس اســـت.
ســـیدجلال حســـینی متولـــد 1۴ بهمـــن ســـال 13۶0 اســـت و در صورتـــی کـــه جمعـــه 
ـــل  ـــیار محتم ـــر بس ـــن ام ـــه ای ـــرد ک ـــرار بگی ـــازی ق ـــن ب ـــرای ای ـــش ب ـــب تیم ـــب در ترکی ش
ــد و  ــه می کنـ ــاه و 10 روز تجربـ ــال 3 مـ ــن 3۹ سـ ــی را در سـ ــور در دربـ ــت، حضـ اسـ
ــوان  ــه عنـ ــش را بـ ــته و نامـ ــی را شکسـ ــورد عنایتـ ــاه و ۶ روز، رکـ ــا ۲ مـ ــد بـ می توانـ

ــد. ــت کنـ ــران ثبـ ــای تهـ ــام دربی هـ ــن در تمـ ــن ترین بازیکـ مسـ
ـــم  ـــه چش ـــی ب ـــان درب ـــن ترین بازیکن ـــت مس ـــان در لیس ـــام ش ـــه ن ـــی ک ـــر بازیکنان از دیگ
ــاد  ــپولیس(، فرهـ ــابق پرسـ ــان سـ ــا )دروازه بـ ــون کوریـ ــه نیلسـ ــوان بـ ــورد می تـ می خـ

ـــرد. ـــاره ک ـــن و… اش ـــی پروی ـــدی، عل مجی
ســـرمربی امـــروز آبـــی پوشـــان آخریـــن بـــاری کـــه حضـــور در یـــک دربـــی را تجربـــه 
ـــن  ـــز چهارمی ـــر نی ـــال حاض ـــود و در ح ـــته ب ـــن او گذش ـــاه و 5 روز از س ـــال 3 م ـــرد 3۷ س ک

بازیکـــن مســـن در تاریـــخ دربی هـــا بـــه شـــمار مـــی رود.
ـــای  ـــوم رقابته ـــت و س ـــه بیس ـــوب هفت ـــپولیس در چارچ ـــتقلال و پرس ـــای اس ـــدار تیم ه دی
ـــی  ـــزار م ـــگاه آزادی برگ ـــت در ورزش ـــه ۲۴ اردیبهش ـــاعت ۲0:30 روز جمع ـــر س ـــگ برت لی

ـــود. ش

توضیحات سخنگوی قوه قضاییه درباره پرونده 
قرارداد ویلموتس

ـــن  ـــت را در ای ـــت: اولوی ـــس گف ـــرارداد ویلموت ـــده ق ـــاره پرون ـــه درب ـــوه قضایی ـــخنگوی ق س
ـــی های  ـــه، بررس ـــوه قضائی ـــت ق ـــدون دخال ـــال ب ـــیون فوتب ـــه فدراس ـــم ک ـــخیص دادی تش
ـــخنگوی  ـــماعیلی، س ـــین اس ـــنیم، غلامحس ـــزاری تس ـــزارش خبرگ ـــد.به گ ـــته باش لازم را داش
قـــوه قضاییـــه اســـماعیلی در بخشـــی از نشســـت خبـــری صبـــح خـــود در پاســـخ بـــه 
ســـؤالی دربـــاره محکومیـــت فدراســـیون فوتبـــال بـــرای پرداخـــت رقمـــی بـــه دســـتیار 
ـــده در  ـــن پرون ـــت: ای ـــار داش ـــال اظه ـــی فوتب ـــم مل ـــین تی ـــرمربی پیش ـــس، س ـــارک ویلموت م
ـــات  ـــی از تحقیق ـــکیل و بخش ـــران تش ـــی ته ـــازمان بازرس ـــزارش س ـــا گ ـــران ب ـــرای ته دادس

ـــت. ـــام اس ـــال انج ـــری در ح ـــش دیگ ـــده و بخ ـــام ش آن انج
ســـخنگوی قـــوه قضاییـــه ادامـــه داد: اولویـــت را در ایـــن تشـــخیص دادیـــم کـــه خـــود 
ـــد و  ـــته باش ـــی های لازم را داش ـــه، بررس ـــوه قضائی ـــت ق ـــدون دخال ـــال ب ـــیون فوتب فدراس
ـــه اول  ـــه در وهل ـــم ک ـــاد داری ـــت: اعتق ـــماعیلی گف ـــاع کند.اس ـــال دف ـــردم و فوتب ـــوق م از حق
ـــداد،  ـــه ن ـــر نتیج ـــب آن اگ ـــود و متعاق ـــی ش ـــی بررس ـــع ورزش ـــد در مجام ـــده بای ـــن پرون ای
ـــای  ـــه معن ـــه ب ـــه البت ـــد ک ـــدام کن ـــراد، اق ـــات اف ـــه تخلف ـــیدگی ب ـــرای رس ـــه ب ـــوه قضائی ق

ـــت. ـــال نیس ـــیون فوتب ـــور فدراس ـــت در ام دخال

داور داربی مشخص شد

تاکتیک سرخ ها طراحی شد

سپاهان راه دیدار با استقلال را نشان داد
کادر فنـی پرسـپولیس کـه در دیدار با سـپاهان 
نتوانسـت بـا تدابیـرش پیـروزی را حفظ و سـه 
امتیـاز را از آن خـود کنـد، بـا درس گرفتـن از 
آن بـازی قصـد دارد تاکتیـک تهاجمـی را برای 

دیـدار بـا اسـتقلال در نظـر بگیرد.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، دربی نـود و پنجم 
پایتخـت در حالـی جمعـه هفتـه جـاری بیـن 
پرسـپولیس و اسـتقلال تهران در هفته بیست و 
سـوم لیـگ برتر فوتبـال برگزار می شـود که دو 
تیـم بـا شـرایطی متفـاوت بـه میـدان می روند.

پرسـپولیس در بـازی جنجالـی مقابل سـپاهان 
اصفهـان بـه تسـاوی یـک - یک رسـید تـا با 
۴۲ امتیـاز و حضـور در رتبـه دوم بـرای دربـی 
آمـاده شـود. آبی پوشـان پایتخـت نیـز در کمال 
نابـاوری شکسـت دو بر صفر مقابـل ذوب آهن 
اصفهـان را در ورزشـگاه آزادی متحمـل شـدند 
تـا بـا 3۴ امتیـاز از ۲0 بـازی به فکـر جبران در 

مقابـل رقیب سـنتی خود باشـند.
پرسـپولیس در حالـی تـن بـه تسـاوی مقابـل 
سـپاهان اصفهـان داد کـه یـک گل از حریـف 

خـود پیـش افتـاده بـود امـا تاکتیـک ایـن تیم 
پـس از گلزنـی تغییر کـرد تا بالاخره شـاگردان 
محـرم نویدکیـا بتواننـد در دقیقـه 8۶ گلزنـی 

کـرده و بـازی را مسـاوی کننـد.
و  کارشناسـان  انتقـاد  باعـث  موضـوع  همیـن 
تاکتیـک  تغییـر  از  پرسـپولیس  پیشکسـوتان 
ایـن تیـم شـده اسـت و سـرخ ها را محکـوم به 
ترسـیدن بـرای زدن گل هـای بیشـتر کردنـد.

سـرمربی  محمـدی  گل  یحیـی  رو  ایـن  از 
پرسـپولیس قصـد دارد سیسـتم بـازی تهاجمی 

تهـران  اسـتقلال  بـا  بـازی  بـرای  را  تیمـش 
کامـلا  تاکتیکـی  کنـد.  تغییـر  دسـت خوش 
تهاجمـی بـرای رویارویـی با مدافعان اسـتقلال 
کـه آنهـا هـم مـورد گزنـد انتقـادات فنـی بـه 
خاطـر باخـت مقابـل ذوب آهن قـرار گرفته اند.
تاکتیک هـای  یحیـی و دسـتیارانش در حالـی 
پرسـپولیس در دربـی را طراحـی کرده انـد کـه 
ایـن تیـم مشـکلی بـرای زدن گل های بیشـتر 
باشـد.مصدومیت  نداشـته  اسـتقلال  مقابـل 
امیـد عالیشـاه و احتمـال نرسـیدن او بـه بـازی 

در دربـی روز جمعـه باعـث شـده تـا کادر فنـی 
ایـن تیـم به فکـر اسـتفاده همزمان از شـهریار 
مغانلـو و عیسـی آل کثیـر در ایـن بـازی باشـد 
تـا ایـن تیم بـرای نخسـتین بـار در لیـگ برتر 
فصـل جـاری از دو مهاجـم تخصصـی در دیدار 
تیم هـای فوتبال پرسـپولیس و اسـتقلال تهران 
سـاعت ۲0:30 جمعـه در حالـی در ورزشـگاه 
آزادی برگـزار می شـود کـه رقابت هـای لیـگ 
برتـر بـه دلیل شـیوع بیمـاری کرونـا همچنان 

بـدون حضـور تماشـاگر پیگیـری می شـود.

511/1آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه  احمد احدیان باســتناد ۲ برگ فرم استشهادیه منضم به فرم تعهد جهت دریافت 
سند مالکیت المثنی نوبت دوم به این اداره مراجعه نموده و مدعی است  سند مالکیت ششدانگ 
یک قطعه زمین به شــماره پلاک ۲۲1 فرعی از 5۹۷1  اصلی بخش یک مشهد که متعلق به 
نامبرده میباشــد  به علت سهل انگاری  مفقود گردیده است. با بررسی دفتر املاک معلوم شد 
مالکیت نامبرده در ذیل شــماره ثبت 5۷۴8 دفتر ۶۶ صفحه ۲۲ ثبت و ســند به شماره چاپی 
8۲۲105 الف 8۹ بنام آقای احمد احدیان صادر گردیده است. دفتر املاک بیش از این حکایتی 
ندارد. لذا به اســتناد ماده 1۲0 اصلاحی  قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد 
هرکس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود 
باشد بایستی ظرف ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند 
مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید. بدیهی است در صورت عدم اعتراض در 
مهلت مقرر و یا وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد. م.الف ۲30
محمد جواد غلامی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس

511/2آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای حســن پریشان مسکران برابر وکالتنامه شماره ۲۷151 مورخ 13۹۹/10/1۶ 
دفترخانه 11۲ مشــهد و وکالتنامه شــماره ۲۶۹۷5 مورخ 13۹۹/۹/10 دفترخانه 11۲ مشــهد 
بوکالت از طرف ورثه مرحوم زهرا مربایان به غیر از سید محمد حمیدی شاندیز  باستناد ۲ برگ 
فرم استشــهادیه منضم به فرم تعهد جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره 
مراجعه نموده و مدعی است که سند مالکیت ششدانگ اعیان یک باب آپارتمان به شماره پلاک 
۲13۶0 فرعــی از 3۴8۹ فرعی از303 فرعی از5  اصلی بخش۹ مشــهد که متعلق به نامبرده 
میباشــد  به علت سهل انگاری  مفقود گردیده است. با بررسی دفتر املاک معلوم شد مالکیت 
نامبرده در ذیل شــماره ثبت 30555۴ دفتر 1800 صفحه ۷1 بنام خانم زهرا مربایان ، ثبت و 
سند به شماره چاپی 1150۶۶  صادر گردیده است.  سپس برابر اسناد 158۴۴ و 158۴3 مورخ 
138۶/۴/18 دفتر ۹3 مشــهد دررهن بانک مسکن قرار گرفته است. دفتر املاک بیش از این 
حکایتی ندارد. لذا به اســتناد ماده 1۲0 اصلاحی  قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی و متذکر 
می گردد هرکس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود باشــد بایستی ظرف ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست 
اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید. بدیهی است در صورت عدم 
اعتراض در مهلت مقرر و یا وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد. م.الف ۲31
محمد جواد غلامی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضــوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامــه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 
13۹۹۶030۶00۶0030۷1  هیــات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم مریم صادقی مقدم 
فرزند غلامرضا به شــماره شناســنامه 1180۹ صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک 
باب ســاختمان به مساحت ۹۹/8۲ متر مربع)نود و نه و هشتاد و دو صدم متر مربع(  قسمتی از 
پلاکـ  ۶ فرعی از اراضی شــهر پلاک 335۹  اصلی واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه 
ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالک رسمی علیرضا نانوا محرز گردیده است. 
لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و مــاده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشــته باشند باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور 
ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۲/0۶. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/0۲/۲۲
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رسمی . نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره  
13۹۹۶030۶00۶0038۷۷ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای ســید حســن 
حســینی فرزقی فرزند سید باقر به شماره شناسنامه 1۴0۴ صادره از تربت حیدریه نسبت به 
هفت سهم مشاع از چهارده سهم ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 1500/۷0 
متر مربع ) یکهزار و پانصد و هفتاد صدم مترمربع ( قســمتی از پلاکـ  ۲۴۲ فرعی از اراضی 
قنداب فرزق پلاک 1۲۶  اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه خریداری مع الواســطه از مالکین رســمی سید هاشم وسید باقر حسینی 
فرزقی محرز گردیده اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت 
به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه 
اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض 
باید  ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتــی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 
دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/0۲/0۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/0۲/۲۲

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  511/5هیات 

رسمی)2/8(  
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون وماده 13 آئیــن نامه قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی و 
اراضی وســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر یه دستورمواد1و3 وقانون تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی وســاختمانهای فاقد ســند رســمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 و برابر رای شماره های 
1۴00۶030۶005000۷13و 1۴00۶030۶005000۷15 مــورخ 1۴00/0۲/03 هیات اول 
موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بلامعارض 
آقای حســن حاجی بکلو فرزند علی اصغر و خانم زینب حاجی بیگلو فرزند رمضان هر کدام 
نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۹1/۲۷ مترمربع از پلاک 
شــماره 1۹ فرعــی از ۹8 اصلی واقع دراراضی حصار  بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشــابور 
خریداری ازمالک رسمی آقای علیرضا سلطانی محرز گردیده است. لذا بموجب ماده 3 قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده 13 آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار 
در شــهرها منتشر و در روســتاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای 
اعلام شــده اعتراض داشــته باشند باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ 
الصــاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید 
اخــذ نمایند . معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل 
تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در 
صورتــی که اعتراض درمهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخوســت به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . م- الف 1۴00/5۴8 تاریخ انتشار نوبت 

اول:1۴00/0۲/0۷ تاریخ انتشار نوبت دوم:1۴00/0۲/۲۲ 
                                                   علی امینی- رئیس ثبت اسناد و املاک نیشابور  

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  

با اعلام کمیته داوران فدراســیون، تیم داوری دیدارهای 
هفته ۲3 لیگ برتر فوتبال مشخص شد.

به گزارش ابســنا، اســامی داوران قضاوت کننده در این 
رقابت ها به شرح زیر است:

جمعه ۲۴ اردیبهشت    
نساجی مازندران – فولاد خوزستان         

امیر عرب براقی – محمدرضا ابوالفضلی- حسن انتظاری 
– کمیل غلامی  

آلومینیوم اراک – شهر خودرو مشهد
حســین زیاری – محسن ســلطانی – علیرضا مرادی – 

سعید لهراسبی  
تراکتورسازی تبریز- صنعت نفت آبادان  

محمد حسین زاهدی فرد- حسین مرادی – علی احمدی 
– سعاد وفاپیشه  

گل گهر سیرجان – ذوب آهن اصفهان  
پیام حیدری – محمد عطایی- فرهاد فرهاد پور- حســین 

زمانی           
پرسپولیس- استقلال

محمــد رضا اکبریان – علیرضا ایلــدرم - مهدی عالیقدر 
– حسن اکرمی

کمک داور ذخیره: محمد رضا مدیر روستا
* یک شنبه ۲۶ اردیبهشت  

فولاد مبارکه سپاهان- مس رفسنجان
رضا کرمانشاهی – محمد جواد مداح – علی اکبر نوری- 

محمد حسین ترابیان
سایپا تهران- پیکان تهران

اشکان خورشیدی – سعید قاسمی – بهزاد پناهی – احمد 
محمدی

نفت مسجد سلیمان – ماشین سازی
محمد رضا تارخ – حامد صفایی – ســعید زیبا – علیرضا 

حیدرپناه
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

علی شجاعی
۰91۰۰۰۰۰۸7۸

ســلام، در مــورد ارزهــای دیجیتــال اطلاعــات بنیــادی بگذاریــد لطفــا و مــردم را از خطــرات 
احتمالــی ســرمایه گــذاری در آن آگاه کنیــد. بــرای مــردم ســرمایه گــذاری در بــورس ایــران 
ــا  ــه ه ــل روزنام ــتند، لااق ــد هس ــال کســب درآم ــه دنب ــط ب ــدارد و فق ــی ن ــارج تفاوت ــا خ ی

توضیــح بدهنــد کــه بــلای بــورس دوبــاره تکــرار نشــود.

نیلوفر احمدی
۰933۰۰۰۰۴13

ــا  ــران کرون ــه نگ ــردم ک ــد و م ــزار کنن ــوری برگ ــد حض ــی خواهن ــدارس را م ــات م امتحان
گرفتــن در جلســه امتحــان هســتند می رونــد تجمــع مــی کننــد و اعتــراض کــه امتحانــات 

ــا مــی ترســید چــرا تجمــع مــی کنیــد؟  حضــوری نباشــد! خــب اگــر از کرون

مراد برزویی
۰91۵۰۰۰۰۶۶۵

ــار می گوینــد هــر ســال  ــا و انــواع آن اطــلاع رســانی کنیــد، یــک ب در مــورد واکســن کرون
بایــد تمدیــد شــود، وزیــر بهداشــت مــی گویــد هــر شــش مــاه، دیگــری مــی گویــد واکســن 
بزنیــد بــاز هــم کرونــا مــی گیریــد و گاهــی هــم مــی شــنویم کــه چنــد نفــر بــر اثــر واکســن 
ــالای هشــتاد ســال اســت و مــا بلاتکلیــف  ــزرگ مــن ب ــد، مادرب فلــج شــدند و فــوت کردن

مانــده ایــم کــه برایــش واکســن بزنیــم یــا نــه!!!
نیازی 

۰91۵۰۰۰۰31۵
ــا ورزشــکاران هــم مصاحبــه بگیریــد و صفحــه یــک کار کنیــد، جذابیــت روزنامــه بیشــتر  ب

مــی شــود. ممنــون

خاله بازی یا مدیریت مملکت!
دیـــروز صبـــح بـــرای جلســـه ای بـــه مدرســـه رفتیـــم. بعـــد از جلســـه منتظـــر 
ـــا  ـــد و ب ـــاره افاضـــات کن ـــا( دوب ـــه م ـــرایدار مفخـــم مدرس ـــیفی) س ـــو س ـــم عم بودی
ـــس  ـــم برعک ـــه دیدی ـــورد ک ـــا را بخ ـــر م ـــش س ـــلات و اراجیف ـــا ئ ـــن لا ط گفت
ـــی  ـــرف نم ـــا کام ح ـــته و لام ت ـــه ای نشس ـــرده گوش ـــادر م ـــای م ـــه ه ـــن بچ عی
ـــت  ـــود و صحب ـــره ش ـــه خی ـــک نقط ـــه ی ـــیف الله ب ـــه س ـــت ک ـــابقه نداش ـــد! س زن
ـــم؛  ـــی کردی ـــر م ـــی فک ـــب ... چ ـــت: عج ـــی گف ـــی م ـــر از گاه ـــط ه ـــد. فق نکن
ـــا  ـــت داده ب ـــاعرش را از دس ـــیف الله مش ـــود س ـــن ب ـــه مطمئ ـــر ک ـــد! مدی ـــی ش چ
ـــاره  ـــهامت دوب ـــده؟! س ـــی ش ـــیفی چ ـــو س ـــت: عم ـــب گف ـــه تعج ـــه ب ـــم آمیخت اخ
ســـقوط کـــرده یـــا از اینکـــه بـــا وجـــود ریاســـت تـــاج در کمیتـــه فوتســـال و  
ـــرکت  ـــرای ش ـــا ب ـــاحلی م ـــال س ـــم فوتب ـــیا، تی ـــیون آس ـــاحلی کنفدراس ـــال س فوتب

ـــی؟! ـــورد در تعجب ـــط خ ـــی خ ـــام جهان در ج
ـــوال  ـــرام س ـــه ب ـــن همیش ـــوای م ـــو بخ ـــت: راستش ـــید و گف ـــی کش ـــیف الله آه س
ـــس  ـــر هیچک ـــال اخی ـــت س ـــژه در هش ـــه وی ـــت ب ـــن مملک ـــو ای ـــرا ت ـــه چ ـــود ک ب
ـــد؟!  ـــی ده ـــتعفا نم ـــس اس ـــرا هیچک ـــت؟! چ ـــارش نیس ـــال و رفت ـــخگوی اعم پاس
ـــزل  ـــت ع ـــوء مدیری ـــری و س ـــی تدبی ـــال ب ـــئولان در قب ـــدام از مس ـــرا هیچک چ

ـــد؟! ـــی کن ـــی نم ـــس عذرخواه ـــرا هیچک ـــوند؟!  چ ـــی ش نم
ـــه  ـــوث چ ـــرای ویلم ـــال در ماج ـــت الم ـــدن بی ـــل ش ـــف و می ـــران حی ـــلًا مقص مث
ـــه  ـــی را ک ـــده های ـــرا پرون ـــد؟! چ ـــورد نش ـــا برخ ـــا آنه ـــرا ب ـــد و چ ـــانی بودن کس
اکبـــر طبـــری در آنهـــا دســـت داشـــت و حقـــوق مـــردم ضایـــع شـــد، دوبـــاره 
ـــد؟!  ـــی دادن ـــات م ـــه روح الله زم اطلاع ـــانی ب ـــه کس ـــد؟! چ ـــی کنن ـــی نم بررس
ـــکا  ـــر آمری ـــرگ ب ـــم م ـــا محک ـــردم اینج ـــور م ـــد؟! چط ـــی ش ـــنت چ ـــرای کرس ماج
ـــد؟!  ـــکا زندگـــی مـــی کنن ـــدان مســـئولان در آمری ـــر از فرزن ـــد و 5000 نف مـــی گوین
ــا  ــا و فعـــالان انتقـــال ارز  و روش کامـــل دور زدن تحریم هـ لیســـت صرافی هـ
ـــه  ـــا چگون ـــته ای م ـــات هس ـــت! اطلاع ـــی نیس ـــال کس ـــی خی ـــی رود ول ـــو م ل
ـــذار و  ـــی واگ ـــش خصوص ـــه بخ ـــت ب ـــال قدم ـــا 50 س ـــه ب ـــی رود؟! کارخان ـــو م ل
ـــف  ـــرد! ک ـــی گی ـــردن نم ـــی گ ـــود و کس ـــی ش ـــل م ـــان تبدی ـــه بیاب ـــاله ب ـــه س س
ـــد؟!  ـــی کنن ـــازی م ـــانی ویلاس ـــه کس ـــگل چ ـــر و دل جن ـــط کوی ـــه و وس رودخان
ـــار  ـــته 5۴5 ب ـــال گذش ـــات س ـــت لبنی ـــد، قیم ـــی کن ـــاق م ـــر دارو قاچ ـــر وزی دخت
ـــر  ـــا فرات ـــیاری از روی ـــده بس ـــرای ع ـــکن ب ـــین و مس ـــد ماش ـــرد، خری ـــر ک تغیی
رفتـــه اســـت! عـــده زیـــادی ارز دولتـــی گرفتنـــد و هـــوا وارد کردنـــد، بـــورس 
دارایـــی مـــردم را هاپولـــی کـــرد و ... امـــا کســـی ککـــش هـــم نمـــی گـــزد و 
ـــواردی  ـــد! و م ـــی دهن ـــا  م ـــم ه ـــام و برداشـــتن تحری ـــده برج ـــردم  وع ـــاکان م کم

ـــت ... ـــن دس از ای
ــتان  ــه دوسـ ــم کـ ــته ایـ ــه نشسـ ــل ... چـ ــدم ای دل غافـ ــروز فهمیـ ــا دیـ امـ
مملکـــت را بـــا میـــدان بـــازی اشـــتباه گرفتـــه انـــد تـــا جایـــی کـــه اســـحاق 
جهانگیـــری معـــاون اول رئیـــس جمهـــور کـــه همـــواره خـــودش را هیـــچ کاره 
ـــا  ـــه مافی ـــهر را ب ـــا ش ـــم ت ـــرکت کنی ـــات ش ـــده در انتخاب ـــی ش ـــت می داندمدع دول
ـــت  ـــی اس ـــرگرمی غرب ـــک س ـــا ی ـــازی مافی ـــری ب ـــاره جهانگی ـــم! )اش ـــذار نکنی واگ
ـــهر  ـــمن در ش ـــوذ دش ـــع از نف ـــر مان ـــک یکدیگ ـــا کم ـــهروندان ب ـــی آن ش ـــه ط ک
می شـــوند.( البتـــه بـــه معاونـــی کـــه بـــه گفتـــه خـــودش توانایـــی جابه جایـــی 
ـــتاد  ـــت: اس ـــد گف ـــم دارد بای ـــوری ه ـــد کاندیدات ـــدارد و قص ـــم ن ـــی را ه ـــک منش ی
ـــدان  ـــروان و فرزن ـــی پی ـــت ول ـــاده اس ـــا افت ـــت مافی ـــت در دس ـــهر مدتهاس ... ش
ـــت... ـــان تخ ـــال ت ـــد داد!   خی ـــات خواهن ـــهر را نج ـــن ش ـــا ای ـــلیمانی ه ـــم س قاس

پیام های مردم

یخچالی چند هزار ساله در آلپ ایران؛

تونل برفی ازنا
علی مهروی

تونل برفی ازنا یکی از پرطرفدارترین مناطق 
دیدنی ازنا در اســتان لرســتان است که با 
بیش از 800 متر طول، از مسحورکننده ترین 
مناظر کوهســتانی در دامنه اشترانکوه ایران 
به شــمار می آید. این جاذبه گردشگری در 
سال 13۹8 در فهرست آثار طبیعی کشور به 

شماره 5۷3 ثبت شد.
شهرستان ازنا در 8۲ کیلومتری خرم آباد قرار 
دارد و بیش از 80 هــزار نفر در آن زندگی 
می کنند. این شهرســتان در شــرق استان 
لرستان به دلیل داشتن دشت های حاصلخیز، 
منطقه ای مناسب برای کشاورزی به حساب 
می آید و عمده معیشت ساکنان آن از همین 
راه تامین می شود. جالب است بدانید که رتبه 
اول تولید گندم، متعلق به این شهرســتان 

است.
رشته کوه شگفت انگیز اشترانکوه با 13 قله 
و ۴۲50 متر ارتفاع در پنــج کیلومتری ازنا 
واقع شده اســت. کوهنوردان و گردشگران 
ایرانی و بین المللی بســیاری هر سال از این 
منطقه دیدن می کنند. اشترانکوه، مشهور به 
آلپ ایران یکی از بلندترین رشــته کوه های 
زاگرس اســت. قله هــای بلنــد و پربرف، 
رودهای زیبا، دره های عمیق، پوشش گیاهی 
و جانوری متنوع و روستاهای کوهپایه ای از 
مشخصه های برجسته این رشته کوه هستند.

تونل برفی ازنا چگونه به وجود آمده 
است؟

تونل برفی، یکی از شگفتی های طبیعی ازنا 
با عرض 10 متر و ارتفاع ۲٫5 تا 3 متر است 
که به صورت طبیعی از انباشته شدن هزاران 
تن بــرف و یخ در یکــی از دره های دامنه 
اشترانکوه در روستای کمندان به نام ازنادره، 
در طول سالیان متمادی به وجود آمده است.
در واقع در فصل ســرما با بارش شدید برف 
در کوهســتان، تــوده ای از برف تشــکیل 
می شــود که با ذوب شــدن آن ها در فصل 
بهــار و جاری شــدن آب در داخل این توده 
برفی، فضایی راهرو مانند یا تونل هایی زیبا 
اما بسیار خطرناک در پایین شکاف این دره 
به وجود می آینــد. احتمال ریزش این تونل 
برفی، ریســک بازدید از آن را بالا می برد، 
آن می روند تا تجربه ای شــگرف و بی نظیر اما بــا این حال اکثر گردشــگران به داخل 

کسب کنند.
چگونه به تونل برسیم؟

برای رسیدن به تونل برفی ازنا باید ابتدا به 

استان لرستان شهر ازنا سفر کنید. سپس ۲5 
کیلومتر از شهر ازنا به سمت دامنه اشترانکوه 
پیــش بروید و در ادامه یک ســاعت و نیم 
از کنــار رودی زلال با انواع گیاهان دارویی 
عبور کنید. برای رســیدن به این تونل باید 
تا روستای کمندان از ازنا با اتومبیل رفت و 
حدوداً 30 دقیقه نیز پیاده  روی کرد. در واقع 
مســافت پارک خودروها تا تونل برفی یک 

ساعت پیاده روی دارد.
به دلیل قرار گرفتــن تونل برفی در منطقه 
ایجاد  امــکان  حفاظت شــده اشــترانکوه 
تأسیسات گردشگری در منطقه وجود ندارد 
و با این حســاب اغلب افراد طبیعت گرد و 
تورهای علاقمند برای بازدید، گردشــگران 

این جاذبه طبیعی هستند.

سید جواد هاشمی
امروزه با پیشــرفت تصاعدی تکنولوژی سیستم های کامپیوتری و همینطور 
تــلاش بی اندازه ی کمپانی های بزرگ دنیا در هر چه قابل حمل تر کردن و 
بالاتر بردن حجم باتری های همراه این دستگاه ها، شاهد تولید دستگاه هایی 
با سیستم عامل های ویندوزی در قالب تبلت ها هستیم. شاید در گذشته حتی 
مدیران شــرکت مایکروســافت فکرش را هم نمی کردند که روزی سیستم 
عامل ویندوز در بســتری غیر از برق شــهری و با پردازنده هایی با ساختار 

آرم )ARM( و بدون مهندسی های ۶۴  بیتی اینتل و ای ام دی تولید شود.
حال اینکه آن ها تمام تلاش خود را در ســمتی، بــر روی تولید تبلت های 
ســرفیس قرار داده اند تا بتوانند ویندوز همیشگی را درون تبلت به مشتریان 

عرضه کنند.
رقابت اصلی در این گستره بین دو تولید شرکت مایکروسافت، سرفیس پرو 

ایکس جدید و سرفیس پرو ۷ پلاس وجود دارد.
مایکروسافت با همان ایدوئولوژی که دنیا به سمت پردازنده های کوچک تر 
بــا مصرف انرژی پایین تر در حرکت اســت، در مقابل ســرفیس پرو های 
همیشــگی خود که ظاهری مشابه یکدیگر داشته اند، سرفیس پرو ایکس را 
با پردازنده های کوالکام 3۲ بیتی روانه بازار کرده و آینده ی بسیار روشنی را 

برای آن ها متصور شده است.
دیگــر کمپانی های بــزرگ در زمینه ی تولید نوت بوک هــا و کامپیوتر های 
رو میزی نیز چند ســال اســت که محصولاتی مشابه ســرفیس پروهای 

مایکروســافت تهیه می کنند که هر کدام با دیگــری تفاوت هایی کاربردی 
و ظاهری دارند که در نهایت شــرایطی مساعد را در این بازار برای خریدار 
فراهم می کنند تا با دستی باز انتخابی نزدیک تر به ایده آل ذهنی خود داشته 

باشد.
در مقابل محصــولات فوق، کمپانی های تولید کننده ی گوشــی همراه، با 
نگرشی متفاوت، تبلت هایی با سیستم  عامل های مشابه گوشی های هوشمند 
تولید می کنند. در واقع در این گستره نیز دو دسته ی کلی تبلت های شرکت 

اپل و تبلت های آندرویدی با دسترسی آزاد را شاهد خواهیم بود.
در اینجا اما رقابت با توجه به بررســی های صورت گرفته بر روی نرم افزار 
و سخت افزار محصولات، کمی با اختلاف دنبال می شود. تبلت های شرکت 
اپل در هر ســال با دو محصول پرچم دار آیپد پــرو و میان رده ی آیپد ایر 
گوی سبقت را از نظر سرعت کارکرد، توانایی فوق العاده ی رندر و بافر کردن 
عکس هــا و فیلم ها و همچنین محصولات مکمــل که به صورت جداگانه 
برای دســتگاه به فروش می رســند از تبلت های آندرویدی که می توان از 
سری های گلکســی تب اس پرو به عنوان بهترین محصولات آن نام برد، 

ربوده اند.
در ایــن تحلیل بدون توجه بــه تفاوت های قیمتی کــه می توانند یکی از 
مهم ترین عوامل برای خریداران باشند و تنها با بررسی عواملی چون کیفیت 
بدنه، طراحی، توانایی های سیســتم عامل و ... به بررسی مزیت ها و معایب 

این محصولات پرداخته شد.

تبلت هــای ویندوزی، تنها یک تبلت با کاربردهای روزانه ی آن نیســتند و 
در واقع یک کامپیوتر شــخصی را با ابعادی کوچک تر در اختیار شــما قرار 

می دهند.
تبلت های شــرکت اپل به عنوان اولین تبلت های معرفی شــده به دنیا، با 
ارائه ی بهترین کیفیت  به نوعی بهترین تبلت های جهان هستند، آن ها نه در 
حدی هستند که سیستم عامل کامپیوتری را در خود جای دهند و نه آن قدر 
بی ارزش که تنها برای کارهای روزمره از آن ها اســتفاده کنید. آیپد ها شاید 
بــه خوبی نیاز و خلاء ما را برای اجــرای نرم افزارهایی که نیاز به صفحات 

بزرگ تر از گوشی دارند برآورده می کنند.
تبلت های اندرویــدی در انتها از بزرگترین بازه ی قیمتی برخوردارند. آن قدر 
تنوع برند، محصول و امکانات در آن ها گســترده است که با گذاشتن کمی 
وقت می توانید به انتخاب مناسبی در میان آن ها دست پیدا کنید. تبلت های 
اندرویدی در ابتدای راه تخصصی شــدن قرار دارند و همچون آیپدهای اپل 

نرم افزارهای تخصصی برای آن ها تهیه نشده است.
در نهایت تصمیم برای خرید این محصولات با شــما است. تبلت ها هیچ گاه 
محصولــی در اولویــت خرید نبوده اند اما مکملی بی نظیر در زندگی شــما 

خواهند بود. 
 این شــما هســتید که بایــد با گذر از ایــن ورته با نگاهــی تخصصی به 
مشخصات و اطلاعات کامل و دقیق این محصولات، تصمیم بگیرید این ها 

برای کامل تر کردن زندگی شما مناسب هستند یا خیر.

بررسی تفاوت و اشتراک تبلت با رایانه؛

تبلت می تواند کار رایانه را راه بی اندازد؟

زنگ سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری به صدا درآمدعکس روز,,
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